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Welkomstwoord

Waarde lezer,

Nu al het zwoegen in de tentamenweken erop zit en het nieuwe semester 
dan toch echt is aangebroken, wordt het tijd voor een vrolijke 
aankondiging. De allereerste Thema van dit collegejaar is een feit! Als 
Mediacommissie hebben wij de eer gekregen om jullie te verblijden met 
een gloednieuw verenigingsblad en achter de schermen is er dan ook 
hard gewerkt aan deze editie. Zo zul je een paar pagina’s verder de 
bestuursleden van Themis nog beter leren kennen en wordt ook de 
Mediacommissie van dit jaar voorgesteld. Bovendien valt er in deze editie 
veel inspiratie op te doen als het gaat om literatuur, nevenactiviteiten en 
zelfs podcasts. Er is voor ieder wat wils en wij hopen dat jullie net zoveel 
plezier beleven aan het lezen van de artikelen als dat wij hebben gehad 
aan het schrijven ervan. 

Veel leesplezier!

Met hartelijke groet,

Mediaco 23/24
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De Mediacommissie

In de Mediacommissie kunnen wij onze creativiteit kwijt door ons bezig te houden met het ontwerpen van 
verschillende merchandise en het schrijven van het Thema-blad. Wij krijgen erg veel vrijheid binnen deze 
werkzaamheden; wij mogen alles zo invullen zoals wij dat willen. Dit is te zien in het nieuwe ontwerp van de trui en 
de totebag. De activiteiten van Themis worden druk bezocht en verslagen door de leden van de Mediacommissie. 

Aan het hoofd van de Mediacommissie staat Laura, de 
voorzitter. Zij heeft de verantwoordelijkheid om overzicht 
te houden van alle werkzaamheden en taken van de 
commissie en de individuele commissieleden met oog 
op de afgesproken deadlines. Binnen de 
Mediacommissie is zij het aanspreekpunt voor vragen, 
hulp of andere zaken. Naast dat zij voor communicatie 
binnen de commissie zorgt, onderhoudt zij het contact 
met het bestuur in samenwerking met het begeleidend 
bestuurslid, Thijmen. De voorzitter heeft een sturende rol 
in de vergaderingen, zodat iedereen aan het woord kan 
komen en het nodige kan worden besproken. Laura is 
bovendien redactrice van Thema. Naast dat door haar 
een aantal artikelen worden geschreven, controleert zij 
al het werk van de andere leden en zorgt zij voor de 
structuur en het ontwerp van Thema.

Vanity, de secretaris van de Mediacommissie, notuleert 
de vergaderingen van de commissie. Naast het 
schrijven van de notulen, schrijft zij ook artikelen voor 
Thema en helpt zij met het ontwerpen van de 
merchandise. Samen met Laura organiseert zij dit jaar 
het commissie-uitje.

De rol van penningmeester wordt dit jaar door Chris 
vervuld. Hij regelt de financiële zaken binnen de 
commissie. Dit betekent dat hij de begroting beheert en 
contact opneemt met de partners van de commissie. 
Net als de andere commissieleden schrijft Chris artikelen 
voor Thema en zet hij zijn creatieve vaardigheden in 
voor de verschillende ontwerpen van de merch.

“Ik kijk persoonlijk erg uit naar het Themablad en de trui. 
In deze twee producten zitten heel veel uren, moeite en 
energie van iedereen uit de commissie en daar ben ik 
super trots op. Ik ben erg nieuwsgierig naar hoe deze 
twee producten er uiteindelijk uit komen te zien. 
Een van de redenen waarom ik voorzitter wilde worden 
van de MediaCo, is Thema. Een van mijn doelen is dan 
ook om ervoor te zorgen dat we een aantal mooie en 
interessante bladen uit gaan brengen dit jaar en dat dit 
toekomstige Mediacommissies zal blijven inspireren om 
ook deze bladen te maken. 
Ook wilde ik als voorzitter van de Mediacommissie leren 
op welke manieren ik een team binnen een commissie 
het beste kan aansturen en hoe ik ervoor kan zorgen dat 
iedereen zijn of haar talenten, passies, intelligenties en 
interesses naar voren kan laten komen.”

“Ik kijk er erg naar uit om ons mooie verenigingsblad een 
nieuw leven in te blazen. Ik verheug me op een mooi jaar 
en een geweldige kans om mezelf verder te kunnen 
ontwikkelen op allerlei vlakken. Bovendien vind ik het 
leuk dat ons de ruimte wordt geboden om lekker creatief 
bezig te zijn. Ik heb zeker geen spijt gehad van mijn 
keuze voor de Mediacommissie! Het is altijd super 
gezellig met de andere commissieleden, zowel in de 
vergaderingen als daarbuiten.”

"Ik kijk voornamelijk uit naar het uitbrengen van de trui, 
het is namelijk nog redelijk koud en ik kan altijd nog een 
trui extra hebben." We hebben allemaal enorm veel 
moeite en tijd gestopt in het ontwerpen en uitbrengen. 
Als je het dan eenmaal fysiek hebt, dan voelt dat wel 
belonend. Ik hoop over het algemeen gewoon dat we 
toffe merchandise kunnen maken met de commissie en 
dat we ook dit jaar iets tofs kunnen maken van het 
Thema-blad.” 

Laura

Vanity

Chris
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Thijmen heeft als bestuurslid Promotie een 
begeleidende rol in de Mediacommissie. Samen met 
Laura zorgt hij voor het contact tussen het bestuur en de 
commissie. In de vergaderingen vertolkt hij de stem van 
het bestuur en geeft hij inzichten die van belang zijn voor 
het maken van beslissingen.

Karlijn en Roos zijn de algemene commissieleden die 
niet, zoals bijvoorbeeld de secretaris, een specifieke taak 
op zich hebben gekregen. Zij houden zich daarom vooral 
bezig met het schrijven van de artikelen voor Thema en 
het ontwerpen van de merchandise.

Karlijn:
“Ik kijk uit naar de eerste uitgave van Thema!! Het lijkt me 
heel vet om het eindelijk op papier te kunnen zien. Ik 
hoop ook met de Mediacommissie meer mensen te 
betrekken in Themis en de community. Zelf denk ik dat 
de vereniging erg veel te bieden heeft waar maar weinig 
mensen gebruik van maken. Mijn ervaring met deze 
commissie is dat het een erg gezellige groep is die ook 
heel productief is. We zijn allemaal gemotiveerd om het 
beste uit onze commissietijd te halen en hopelijk kan je 
dit dan ook zien in onze resultaten.”

Roos:
“Ik kijk vooral uit naar het verenigingsblad, Thema, dat 
dit jaar een nieuw leven in wordt geblazen en wat voor 
het eerst onder de verantwoordelijkheid van de 
Mediacommissie valt. Wanneer ik iets interessant vind, 
wil ik mij daar zo veel mogelijk in verdiepen en delen met 
anderen. Over een interesse een artikel kunnen schrijven 
in Thema, is dus een geweldige mogelijkheid hiervoor en 
daarom kijk ik hier erg naar uit.
Binnen de commissie zelf zou ik graag meer ervaring op 
willen doen in het samenwerken naar een doel en het 
vergaderen. Het verbeteren van mijn 
schrijfvaardigheden is daarnaast iets wat ik graag door 
middel van de Mediacommissie zou willen doen.”

Thijmen

Karlijn en Roos

De Mediacommissie heeft dus een productief jaar voor 
de boeg, waarin we kunnen uitkijken naar unieke 
merchandise en interessante artikelen in Thema.

Slotwoord
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Een kennismaking met...

Het 8e bestuur der J.H.V. Themis
Ons prachtige 2023-2024 bestuur heeft op dit moment al 8 maanden 
van haar termijn erop zitten. We hebben ze nu natuurlijk al vaker 
voorbij zien komen: met hun indrukwekkende pakken, dassen & 
plokjes op de borst en hun hartverwarmende gezelligheid op de borrels. 
Maar wie zijn nu de daadwerkelijke personen achter het bestuur? Wat 
zijn hun toekomstplannen? Wat zijn hun ervaringen met Themis? En 
wat vinden ze nu écht van elkaar? Deze vragen én meer hebben wij in 
individuele interviews met de bestuursleden gesteld. Blader vooral 
verder voor een kijkje achter de schermen bij de bestuursleden.  

6• Geschreven door Laura Haan & chris Chen



• Volledige naam: Kim de Bruijn
• Leeftijd: 21 
• Functie: voorzitter 
• Studierichting: Criminologie (bachelor afgerond)
• Verenigingen: Themis & Code 

Quotes over Kim:
 Melissa: "Kim is echt een extravert sociaal dier. Een geboren leider: het komt bij haar heel 
natuurlijk over."
Dalia: "Kim kan goed luisteren en overweegt altijd iedereens belangen. Dat maakt haar zo’n goede 
voorzitter. Ze geeft iedereen ruimte om bij te dragen tijdens de vergadering. Verder is ze heel 
gezellig met iedereen. Vooral op cobo’s zorgt dit voor een goede sfeer."
Walter: "Kim heeft tijdens het beleidsweekend aangegeven dat ze voor haar functie als voorzitter 
heeft gekozen om haar kwaliteiten te ontplooien en ik vind dat ze dat tot dusver goed doet. Ze 
heeft naar mijn gevoel een gematigde toon en ze weet de groep tot stilte te krijgen op een 
niet-autoritaire manier, en wat dat betreft is ze ook goed op weg."
Erdem: "Ik vind Kim eigenlijk echt geweldig. Ze is een super chill persoon waar je mee kunt 
lachen. Fijn dat zij onze voorzitter is!"
Thijmen: "Kim is wat een voorzitter zou moeten zijn, betrokken, enthousiast, meelevend en 
gewoon hartstikke ‘gez’. Het hele bestuur is enthousiast uiteraard, maar Kim is perfect in staat onze 
krachten te bundelen om zo een leuk jaar ervan te maken."
 

Wat houdt de functie voorzitter precies in? 

Mijn verantwoordelijkheid ligt bij het dagelijks bestuur van 
Themis. Ik moet overzicht houden van wat iedereen doet, of 
iedereen bij is en of iedereen doet wat die moet doen. Ook houd ik 
contact met de buitenwereld, om het maar zo te zeggen. 
Bijvoorbeeld naar de universiteit toe ben ik het aanspreekpunt, 
maar ik zit ook in een overlegorgaan met andere juridische 
honoursverenigingen, waar ik dan het contact mee onderhoud en 
met hun kan sparren over hoe zij bepaalde dingen aanpakken. Mijn 
functie ziet dus intern vooral op het controleren of iedereen doet 
wat die moet doen, en extern de vereniging verantwoorden naar 
bijvoorbeeld assessors en Honours College Law zelf.

Welke studie doe je en welke richting wil je op?

Ik studeer op dit moment niet meer, ik heb namelijk mijn bachelor 
criminologie vorig jaar afgerond. Dus ik zit nu lekker in een 
tussenjaartje. Ik vond het wel lastig om tijdens dit tussenjaar alle 
studiegerelateerde dingen los te laten, dus een parttime bestuur leek 
me een goede tussenweg. Ik wil volgend jaar een master gaan doen. 
Ik ben nog aan het twijfelen tussen een master in Leiden – 
‘Forensische Criminologie’ – en een master in Maastricht – 
‘Forensica, Criminologie en Rechtspleging’. Allebei de masters 
lijken mij ontzettend leuk, maar ik vind het nogal een grote stap om 
naar Maastricht te verhuizen – ook al is de master in Maastricht 
misschien wel mijn favoriete master voor nu. Wie weet zien jullie 
me volgend jaar gewoon nog in Leiden.

Wat is jouw ervaring met Themis?

In mijn derde jaar Criminologie ben ik actief geworden binnen 
Themis. Ik zat toen bij de Mediacommissie samen met Nienke, 
Erdem en Renzo. Ik was lid sociale media, dus ik moest met Canva 
aan de slag. Ik vond die commissie heel leuk, ik vond het leuk om een 
project te hebben naast de studie. De Mediacommissie was mijn 
eerste stap Themis in. Toen werd er ineens gesproken over 
bestuurssollicitaties en toen dacht ik ‘Waarom niet, we gaan het 
gewoon proberen’. 

Wat ik zo tekenend vind aan Themis is het verhaal dat ik wel vaker 
heb verteld. Toen ik net actief was bij Themis was er de 
instemmings-ALV en een borreltje achteraf. Ik werd daar heel hartelijk 
ontvangen door het bestuur, omdat het allemaal natuurlijk best wel 
klein is en er dus meer ruimte is om met iedereen te praten. Maar wat 
ik vooral leuk vond was dat het daar niet alleen maar over 
onderwerpen als Tinder of de tent ging, maar ook werd gesproken 
over de toen relevante ontwikkelingen omtrent Roe versus Wade en de 
legitimiteit daarvan. Ik vond het zo tekenend dat we het dus konden 
hebben over minder serieuze onderwerpen en daarover konden 
lachen, maar dat we het ook konden hebben over serieuze 
onderwerpen en dit niet als saai werd ervaren. Dit liet voor mij de 
charme van Themis zien: het kan allebei. 

Persoonlijk puntje

In mijn vrije tijd ga ik graag met vrienden een drankje (of theetje) 
doen. Als ik echt mijn hersenen even helemaal op nul wil zetten, dan ga 
ik mandala’s inkleuren en/of een serie kijken. Ik deed vroeger veel aan 
kickboksen en dat wil ik eigenlijk ook weer gaan oppakken. 

Voorzitter zijn is iets wat ik heel graag wilde leren, ook omdat ik zoiets 
nog nooit eerder had gedaan. Het vorige bestuur zag het voorzitterschap 
er dus wel in, ondanks mijn gebrek aan ervaring. Ik had het 
enthousiasme en ik wilde het heel graag leren, dus ik stond en sta ook 
open voor alle feedback, om zo de beste voorzitter te zijn die ik kan zijn 
voor de vereniging en mijn bestuur. Ik ben blij met de functie die ik heb 
gekregen. Het is allemaal wel ietsje drukker dan ik had voorzien en er 
zitten natuurlijk ook minder leuke aspecten bij – zoals soms streng 
moeten zijn tegen medebestuursleden – maar dat zijn wel juist allemaal 
dingen die ik wilde leren. Ik ben ook echt blij met dit bestuur, ik ben ze 
allemaal echt als vrienden gaan beschouwen. We zijn allemaal 
enthousiast en vinden de gezelligheid ook allemaal belangrijk. Dat 
maakt de mindere aspecten het ook helemaal waard.
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• Volledige naam:Walter de Groot
• Leeftijd: 23 
• Functie: Secretaris 
• Studierichting: 3e jaars rechtsgeleerdheid, 2e jaar bestuurskunde 
• Verenigingen: Themis, B.I.L & Grotius   
Quotes over Walter:
Kim: "Walter heeft ergens aan het begin van het jaar tegen mij gezegd: “ik ben de kletskous 
van de familie”. Wat ik al een hilarische uitspraak vond. Dat zou je niet zo snel bij hem 
denken als je hem zo ziet. Hij is echt een gevalletje van stille wateren hebben diepe gronden, 
maar in dit geval dus niet zo stil: "Stille" wateren, diepe gronden. & zijn manier van 
schrijven is geen façade voor een leuke mail, zo praat hij, zo appt hij, zo mailt hij."
Melissa: "Walter is heel precies. Zijn nieuwsbrieven zijn heel creatief en zijn notulen zijn 
hetzelfde geschreven. Hij houdt het allemaal gewoon goed bij en is altijd on top of business."
Dalia: "Walter vindt Houthoff altijd een mooi kantoor, omdat zijn vader daar partner is 
geweest. Ergens in november werden we door Houthoff uitgenodigd voor een evenement in 
Rotterdam. Ik weet nog dat we moeite hadden met de dresscode, omdat onze kast niet 
volhangt met zakelijke kleding. We vroegen ons af wat de perfecte outfit voor de gelegenheid 
zou zijn. En toen kwam Walter aangelopen en hadden we meteen een antwoord op de vraag. 
Hij zag er super goed uit en paste zelfs bij de themakleuren van het evenement. Ik weet nog 
dat hij op dat evenement helemaal in zijn element zat. Hij was echt een soort sociale vlinder 
die met iedereen een praatje ging maken en we zagen gewoon hoe hij zich daar thuis en op 
zijn plek voelde."
Erdem: "Walter vind ik nou echt een toffe kerel met wie je een goed gesprek kunt voeren."
�ijmen: "Het eerste dat in mij opkomt bij Walter is toch zeker een woordkunstenaar. Ik las 
voorheen altijd nieuwsbrieven voor het nieuws maar bij Walter lees je ze eigenlijk gewoon 
voor zijn schrijfstijl. Zelfs de notulen zijn veel prettiger om te lezen zo! Ook is Walter 
gewoon een erg gezellig en sociaal persoon, zodra hij een Texels heeft weten te bemachtigen."

Wat houdt de funtie secretaris precies in?

Als secretaris houd je je onder andere bezig met het beheren van de 
mailbox. In geval van vragen of onduidelijkheden ben jij de aangewezen 
persoon die het contact met de leden onderhoudt. Ook zou gesteld kunnen 
worden dat de secretaris het gezicht van de vereniging belichaamt via het 
uitvaardigen van de maandelijkse nieuwsbrieven. Zo stel je rond de eerste 
maandag van de maand een nieuwsbrief op die naar alle leden wordt 
verstuurd om hen van alle belangrijke informatie over de aankomende 
activiteiten te voorzien. Niet minder belangrijk: tijdens de vergaderingen leg 
je je als secretaris toe op het notuleren ter vastlegging van al het gesprokene. 

Welke studie doe je en welke richting wil je op?

Wat is jouw ervaring met Themis?
Sinds de oriëntatiefase van het Honours College Law-traject in het 
eerste jaar van de bachelor Rechtsgeleerdheid ben ik eigenlijk direct 
actief geworden bij Themis. Vanaf het allereerste begin heb ik het 
namelijk als een eer gezien om onderdeel te mogen zijn van deze 
Honours Community. 
Afgelopen jaar had ik overigens de eer de functie van secretaris 
binnen de Carrièrecommissie te mogen vervullen; hierdoor ben ik 
hoe dan ook meer betrokken geworden bij de vereniging. Inmiddels 
ben ik alweer iets meer dan twee jaar aangesloten bij J.H.V. Themis, 
zij het momenteel in de hoedanigheid van bestuurslid; wie had dat 
gedacht!

Persoonlijk puntje
Ik ben Walter, de secretaris binnen het 8e bestuur der J.H.V. Themis. Naast 
Rechtsgeleerdheid studeer ik ook Bestuurskunde aan de Universiteit Leiden 
(zij het aan de campus in Den Haag), waarmee ik in 2020 na mijn tussenjaar 
ben begonnen. Logisch genoeg bestaat mijn leven niet enkel uit studeren. Zo 
ben ik onder andere een fervent cellist. 

Naast mijn liefde voor de cello heb ik een onuitputtelijke passie voor auto’s. 
Zo heb ik tot eind vorig jaar bij Van Poelgeest BMW in Hilversum gewerkt 
en werk ik momenteel opzowel vrijdagen als zaterdagen bij Porsche Centrum 
Amsterdam als chauffeur en service-adviseur. Het kan gezegd worden dat ik 
met deze veelzijdigheid aan hobby’s overwegend iets té ambitieus ben. Al is 
dat naar mijn mening wel alles beter dan een leven vol met verveling.

Zoals aangegeven begeef ik mij wat mijn studiekeuze betreft op het 
snijvlak van de juridische en bestuurskundige professie. Waar ik mij 
momenteel in de afrondende fase van de bachelor Rechtsgeleerdheid 
bevind, valt er op het terrein van de bachelor Bestuurskunde nog een
inhaalslag te maken. Als het aankomt op de in het verschiet liggende 
masterkeuze, dan neig ik vooralsnog naar een vervolgstap die beide 
bachelors met elkaar verbindt. Al snel kom je dan uit bij de master 
Staats- en Bestuursrecht of iets in soortgelijke trant.
Afgezien van mijn interesse voor het Staats- en Bestuursrecht heb ik de 
afgelopen tijd gemerkt dat het Civiele recht, refererend aan de vakken 
Goederenrecht en Verbintenissenrecht, mij eveneens goed ligt. Afijn, ik 
hoop dit jaar ieder geval mijn bachelor Rechtsgeleerdheid en volgend 
jaar mijn bachelor Bestuurskunde af te ronden. Zodra ik mij weer een 
volledig jaar op de discipline van de Bestuurskunde heb toegelegd, zijn 
de kaarten mogelijk heel anders geschud. Als uitgangspunt neem ik 
voor nu aan voor een master Staats- en Bestuursrecht te kiezen.

Als ik een tip aan de leden van onze vereniging zou mogen geven, dan is dat: 
“kom gerust naar de activiteiten!”. In feite is de drempel om je bij J.H.V. 
Themis aan te sluiten immers heel laag. Met genoeg gemotiveerde en 
enthousiaste studenten die stuk voor stuk hart hebben voor de vereniging, is 
de sfeer in mijn optiek nooit ver te zoeken. Een mooi adagium dat hierbij 
past is: “Honours voor even, Themis voor het leven”. In dit kader kan ik dat 
des te meer onderschrijven, omdat de vereniging vanwege haar 
laagdrempeligheid de kans biedt om nieuwe contacten op te doen en zelfs 
vriendschappen voor het leven te sluiten; hiervan zul je in je verdere leven 
hoe dan ook profijt hebben.
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In mijn jeugd heb ik dan ook in een jeugdorkest gespeeld en tot voor kort 
nog in een studentenorkest, waarbinnen ik toevallig ook deel uit heb gemaakt 
van het bestuur.

Het moge hiermee duidelijk zijn dat de functie van secretaris veel 
schrijven inhoudt. Als je een passie hebt voor schrijven, communicatief 
vaardig bent, goed kan luisteren én ook nog eens oog hebt voor detail, 
dan kan ik je verzekeren dat het secretarisschap voor jou is weggelegd!



• Volledige naam: Cuma Erdem Coren
• Leeftijd: 22
• Functie: Penningmeester
• Studierichting: notarieel recht (bachelor afgerond) & rechtsgeleerdheid 4e jaars
• Verenigingen: Themis & BNSL 
Quotes over Erdem:
Kim: "Ik vind het heel leuk aan Erdem dat hij nooit half werk levert. Ik weet dat 
penningmeester niet op nummer 1 stond bij hem als functie. Maar hij is er zo druk mee 
bezig en het is een functie vol met tegenslagen dit jaar. Hij is gewoon echt voor geen gat te 
vangen. Hij blijft maar doorwerken en dat vind ik echt heel knap. Ambitieus. Hij is next 
level ambitieus. Echt een vent waar je op kan bouwen."
Melissa: "Ik ben echt heel blij dat hij penningmeester is, want dat kan hij echt heel erg 
goed. Hij geeft altijd wel het goede advies. Heel verstandig."
Dalia: "Erdem is super gezellig. Op borrels kunnen we uren kletsen. Hij is ontzettend 
betrokken en behulpzaam. In de periode dat ik de samenwerkingsovereenkomsten moest 
opstellen, kon ik hem altijd vragen om dingen na te lezen. Dat waardeer ik heel erg."
Walter: "Ook al opereert Erdem als penningmeester (en zoals een secretaris) meer op de 
achtergrond, is zijn taak super essentieel. Het is natuurlijk belangrijk om het financiële 
overzicht te behouden, zodat we daardoor een gezonde basis hebben voor de vereniging. Ik 
ben super blij met Erdem als penningmeester en ik vind dat hij een onmisbare bijdrage 
levert aan het bestuur."
Thijmen: "Erdem is professioneel en zorgt ervoor dat alles wel goed loopt. Dat hoort er ook 
wel bij als je penningmeester bent. Erdem staat ook altijd wel open voor een goed filosofisch 
gesprek. Maar als hij eenmaal een colaatje in de hand heeft dan is het ook gewoon een erg 
sociaal persoon waar je lekker mee kan grappen. Hij heeft altijd wel een comeback."

Persoonlijk puntje 

Ik ben de penningmeester van J.H.V. Themis. Momenteel bevind ik 
mij in in het vierde jaar van mijn bachelor rechtsgeleerdheid, 
daarnaast heb ik afgelopen jaar mijn bachelor notarieel recht 
afgerond. Naast het studeren doe ik ook graag aan sporten! Zo vind 
ik fitnessen heel leuk, maar ik heb ook een passie voor basketbal. 
Wanneer er ruimte voor is, lees ik graag een boek, bijvoorbeeld 
tijdens vakanties. In het voorjaar ben ik ook veel bezig met 
tuinieren. Gedurende de winter valt er niet veel te tuinieren, maar in 
het voorjaar zullen de cherrytomaten weer geplant worden. Het is 
enorm rustgevend om thuis te komen van werk of studie, om 
vervolgens even wat te oogsten of te snoepen. Het is niet heel 
tijdrovend en is veel lekkerder en gezonder dan producten van de 
supermarkt. Ik denk dat mensen mij over het algemeen omschrijven 
als energiek, oprecht en vrolijk.

Wat houdt de functie penningmeester precies in?

Het standaardzinnetje dat wordt gebruikt om mijn functie te 
omschrijven luidt als volgt: het financiële reilen en zijlen van de 
vereniging en alles dat erbij komt kijken. Heel concreet houdt de 
functie in dat ik in de gaten houd waar het geld heen gaat en zorg 
draag voor een juiste administratieve verwerking van de in- en 
uitgaven. 

Welke studie volg je en welke richting wil je op?

Nadat ik de bachelor rechtsgeleerdheid heb afgerond zou ik graag 
een master notarieel recht willen volgen. Je begint als 
kandidaat-notaris en uiteindelijk kan je doorgroeien tot notaris. Dat 
is het einddoel, maar daar gaat natuurlijk nog veel tijd en moeite aan 
vooraf. Ik vind echter dat je nooit al te ver in de toekomst hoeft te 
kijken. Alles stap voor stap doen en plezier hebben van hetgeen dat 
je in het heden doet is wat mij betreft vooral van belang. 

Wat is je ervaring met Themis?

Sinds dit jaar ben ik vierdejaars lid van Themis, in mijn eerste 
twee jaren was ik binnen de vereniging echter niet heel actief 
wegens de Covid-19 maatregelen. In mijn derde jaar, toen de 
coronamaatregelen werden opgeheven, heb ik ook in de 
mediacommissie gezeten. Vorig jaar was ik helaas niet mee op 
de grote reis, dat kwam toen roostertechnisch niet goed uit. Dit 
jaar ben ik natuurlijk wel bij vrijwel alle sociale en formele 
activiteiten te bekennen!

Mijn boodschap voor Themis-leden is het volgende: lekker actief 
zijn binnen de vereniging! In het reguliere onderwijs zit je met 
zoveel andere studenten, waardoor het allemaal minder persoonlijk 
wordt. Via het Honours onderwijs kan je elke periode vakken volgen 
met een kleine hechte groep, waardoor je mensen beter leert kennen. 
Daarbij stelt Themis je in staat om echt vriendschappen op te 
bouwen. Binnen de vereniging worden veel verschillende activiteiten 
gepland, formele activiteiten zoals kantoorbezoeken kunnen 
bijdragen aan je carrière, maar er zijn ook genoeg sociale activiteiten 
zoals de gezellige borrels.    

Je moet ervoor zorgen dat er niet te veel, maar ook niet te weinig 
uitgegeven wordt. Daarnaast heeft de penningmeester ook een bepaalde 
waarborgfunctie; het geldt dient verantwoord uitgegeven te worden. We 
vergaderen elke week met de bestuursleden en als penningmeester 
communiceer ik veel met de bank. Geregeld ben ik ook aan het 
puzzelen met Excel begrotingen en beantwoord onder andere financiële 
vraagstukken vanuit bestuursleden of commissies.
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• Volledige naam: Melissa Kensen
• Leeftijd: 21
• Functie: Bestuurslid interne betrekkingen
• Studierichting: rechtsgeleerdheid 3e jaars
• Verenigingen: Themis & SSR (dispuut: Volante)
Quotes over Melissa:
Kim: "Melissa is (net als Walter) ook een gevalletje stille wateren, diepe gronden. Hele 
timide meid, maar wat zij zegt is gewoon altijd raak. Ze is heel stil, maar wanneer ze dan 
haar mond open trekt dan is het altijd raak. De meest efficiënte prater van het bestuur. Ze 
zegt wat er gezegd moet worden en bij alles wat ze zegt denk ik 'ja daar zeg je me wat, ja 
dat is een goed punt'. Ze denkt goed na over wat ze zegt, en dat doet de rest niet echt 
altijd. De rest praat en denkt daarna, Melissa denkt en praat daarna."
Dalia: "Melissa kan met iedereen goed opschieten. Dat is erg belangrijk als er tijdens de 
vergadering (kleine) discussies ontstaan over een bepaald onderwerp. Ze luistert goed naar 
iedereens standpunten, maar geeft zelf ook altijd goed advies."
Walter: "Ik wil mijn ontzag uitspreken voor hoe Melissa zich heeft opgesteld ten aanzien 
van de samenstelling van de Reiscommissie, want door haar inspanningen (en natuurlijk 
de inspanningen van de commissie) hebben ze binnen korte tijd een kleine reis uit de 
grond weten te stampen."
Erdem: "Wanneer Melissa wat zegt is het altijd raak! Top dat zij onderdeel is van het 
bestuur!"
Thijmen: "Melissa weet altijd wel raad met dingen, als er een probleem is dan zorgt ze dat 
er wel een oplossing komt. En ook op de borrels die zij organiseert zorgt ze altijd wel voor 
gezelligheid. Een perfect persoon voor intern dus!"

Wat houdt de functie bestuurslid interne betrekkingen precies in?

Ik ben bestuurslid intern. Dit betekent dat alle sociale activiteiten 
en de borrels onder mij vallen. Als bestuurslid intern ben ik ook de 
voorzitter van de reiscommissie.

Welke studie volg je en welke richting wil je op?

Ik zit nu in mijn derde jaar rechtsgeleerdheid. Volgend jaar wil ik 
de master bestuursrecht gaan doen in Leiden. Ik neig op dit 
moment een beetje naar de richting van de advocatuur, ik wil 
daarom volgend jaar ook een stage gaan lopen bij een 
advocatenkantoor. Of dat de precieze richting is waar ik later 
naartoe wil gaan, weet ik nog niet helemaal zeker, want de Raad van 
State lijkt mij bijvoorbeeld ook heel interessant

Wat is jouw ervaring met Themis?

Ik heb in mijn eerste jaar de oriëntatiefase gedaan, toen ben ik 
erachter gekomen dat Themis bestond. In mijn eerste jaar ben ik 
niet echt naar een borrel of andere sociale activiteit gegaan, maar ik 
had me toen wel aangemeld voor de grote reis naar Bologna. Dat 
was natuurlijk wel een beetje spannend, want ik kende voor de rest 
niemand, maar ik dacht dat het vast wel leuk zou worden. Dit was 
ook het geval. Ik vond de reis super leuk en iedereen was heel 
verwelkomend en betrok je er ook echt bij. Dus in mijn tweede jaar 
besloot ik om echt verder te gaan met Themis. Ik ben toen actiever 
geworden en ben ik ook meer naar de borrels en andere sociale 
activiteiten gegaan. Ik heb toen ook de reiscommissie gedaan. 

Ik vind Themis dus echt heel erg open en echt iedereen kan erbij. 
Dat was ook mijn eerste indruk van Themis toen ik mee ging op die 
grote reis terwijl ik niemand kende. Ik heb me daar geen moment 
alleen gevoeld of gedacht dat ik niet bij deze groep hoorde. Ik had 
dus direct vanaf moment 1 een positieve indruk van Themis.

Persoonlijk puntje

Voor mij is Themis echt een grote vriendengroep geworden. Ik 
hoop dat iedereen die bij Themis zit en deelneemt aan de 
activiteiten dit ook zo ervaart. 

Ik vind het bestuur met deze groep mensen echt heel erg leuk. Ik 
vond het ook allemaal heel erg vanzelf gaan, we hoefden niet echt 
aan elkaar te wennen ofzo. Ik kan sowieso ook echt met iedereen 
opschieten, want het zijn allemaal gezellige mensen. Ik vind dus de 
vergaderingen oprecht ook heel leuk en gezellig, omdat ik dan 
iedereen ook weer zie en kan spreken. Ik vind het ook heel leuk 
om te zien dat iedereen in het begin een beetje zijn rol aan het 
zoeken was en daar steeds meer in is gegroeid. Nu zit iedereen echt 
lekker op zijn of haar plekje. 

Ik heb heel lang gedanst op hoger niveau. Maar dat is sinds ik naar 
Leiden ben verhuisd een beetje verwatert. Ik ben wel nog bij het 
USC gaan dansen, maar daar heb ik het helaas nu ook iets te druk 
voor. Ik wil dat echter wel weer gaan oppakken, want ik vind 
dansen gewoon heel erg leuk. Daarnaast vind ik het natuurlijk ook 
super leuk om af te spreken met vrienden en vriendinnen en 
gewoon Netflix te kijken enzo.
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• Volledige naam: Dalia van de Geijn
• Leeftijd:20
• Functie: Bestuurslid externe betrekkingen
• Studierichting: rechtsgeleerdheid afstudeerrichting International Business Law, 3e 

jaars
• Verenigingen: Themis & Qravel 
Quotes over Dalia:
Kim: "Iets dat me voor altijd bij zal staan wanneer ik denk aan Dalia, is dat ze de dag 
dat ze naar Spanje vloog over Zoom acquisitiegesprekken heeft gehad. Zelfs tijdens 
haar vakantie in Spanje heeft ze over zoom recruitment gesprekken gehad. Daar zit 
true dedication in. Alsof het niks is. Het maakte haar niks uit volgens mij. Dat vind ik 
tekenend voor Dalia. Ze is ook echt een vrouw van efficiënt werken."
Melissa: "Dalia zorgt er wel voor dat dingen ook echt gebeuren. Die zorgt er wel voor 
dat het geld binnenkomt. Dalia zegt wel waar het op staat, wanneer dat nodig is."
Walter: "Ik heb echt ontzag voor de mate waarin Dalia zich heeft ingespannen tijdens 
de acquisitie periode. Daardoor hebben we veel financiële middelen tot onze 
beschikking kunnen krijgen. Daar heeft ze zich door dag en douw in de zomer voor 
ingespannen en dat is iets waar ik mijn petje voor af doe."
Erdem: "Ja, Dalia en ik kunnen uren kletsen zonder ons te vervelen. Dat zegt eigenlijk 
al genoeg hè? Fijn dat ik veel direct met haar samen mag werken!"
Thijmen: "Als er iemand is in het bestuur die gedreven is dan is dat Dalia wel. Dalia 
zorgt ervoor dat alles met betrekking tot externe partijen soepel verloopt, iets waar veel 
oog voor detail voor nodig is. Ook heeft ze altijd wel goed advies. Maar voor een leuk 
gesprek kan je ook zeker wel bij Dalia terecht."

Wat houdt de functie bestuurslid externe bestrekkingen precies in?

Als bestuurslid externe betrekkingen ben ik verantwoordelijk voor 
de sponsoring en acquisitie van de vereniging. We hebben jaarlijkse 
samenwerkingen die ik onderhoud, maar ik zoek ook naar nieuwe 
kantoren om onze vereniging te presenteren en mogelijke 
samenwerkingen te verkennen. Daarnaast ben ik voorzitter van de 
carrièrecommissie, die verantwoordelijk is voor de formele 
activiteiten van de vereniging. Zo organiseren we jaarlijks een 
recruitmentdiner en –lunch, een bezoek aan een hoge rechterlijke 
instantie en een lezing. 

Welke studie volg je en welke richting wil je op?
Ik zit in het derde jaar van mijn bachelor International Business 
Law. Momenteel ben ik me nog aan het oriënteren op de 
verschillende mogelijkheden. Voor ik aan mijn master begin, ga ik 
eerst een semester in Boston studeren. Ook wil ik nog stage lopen 
in de advocatuur. Ik denk dat het uiteindelijk gaat neerkomen op de 
keuze tussen de master civiel recht of de master ondernemingsrecht. 

Wat is jouw ervaring met Themis?

Ik ben begonnen in mijn eerste jaar tijdens de oriëntatiefase. Ik 
had nog geen commissie gedaan bij Themis, maar ik was bij een 
aantal activiteiten geweest en ik had ook vrienden en 
vriendinnen binnen de vereniging. Ik vond Themis altijd een 
leuke vereniging waar ik me thuis voelde. 
Mijn eerste activiteit bij Themis was de Beach-BBQ. Ik ben hier 
met een vriendin naartoe gegaan en ik weet nog heel goed hoe 
super gezellig het was. Die avond was gewoon meteen een hele 
leuke manier om kennis te maken met de vereniging. Ik merkte 
direct hoe open de verening is en ik vond het daarom ook heel leuk 
om andere mensen te ontmoeten die - net als ik - waarde hechten 
aan hun studie, maar ook ontzettend gezellig zijn. 

Persoonlijk puntje

Ik heb tijdens dit bestuursjaar echt geleerd wat samenwerken 
inhoudt en waar het om draait. Iedereen heeft zijn eigen functie en 
wordt steeds beter in wat hij/zij doet. Zo merk je echt dat je elkaar 
als bestuur heel goed aanvult.

Naast mijn studie vind ik het leuk (en belangrijk) om lekker te 
sporten. Ik tennis al sinds mijn jeugd en ben dat ook blijven doen 
toen ik naar Leiden verhuisde. Hier speel ik competitie in een 
gemixt tennisteam bij S.T.V. Qravel.
Daarnaast hou ik van lezen. Ik lees voornamelijk fictie, zowel 
Nederlands- als Engelstalig. Mijn favoriete boek is To Kill a 
Mockingbird van Harper Lee, een echte klassieker voor 
rechtenstudenten. Verder hou ik van de essays en boeken van 
Virginia Woolf. Zij was een van de invloedrijkste schrijfsters uit de 
twintigste eeuw en een feministisch icoon. 
Ik vind het zelf ook leuk om te schrijven, al moet ik zeggen dat ik 
daar nu wat minder tijd voor heb. Om het schrijven toch weer een 
beetje op te pakken heb ik daarom het honoursvak Creative 
Writing gevolgd, echt een aanrader!

Wat zo leuk is aan Themis (en specifiek ook aan dit bestuur), is dat 
iedereen anders is. Je kiest niet me wie je in het bestuur komt, maar 
we zijn allemaal wel vrienden van elkaar. Iedereen kan zichzelf zijn 
en daarom werkt het. Dat is heel fijn. 
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• Volledige naam: Thijmen van Bendegem 
• Leeftijd: 19
• Functie: Bestuurslid promotie
• Studierichting: rechtsgeleerdheid 2e jaars
• Verenigingen: Themis & Catena 
Quotes over Thijmen:
Kim: "Iets wat echt tekenend is voor Thijmen is zijn absolute wil om een penning te 
hebben. Alsof de wereld er van af hangt. De wereld staat of valt met de penningen. 
Het gebrek aan penningen bij Themis zit Thijmen heel erg diep."
Melissa: "Thijmen is een beetje die jongen met allemaal gekke ideeën. Hij zorgt er wel 
altijd voor dat er sfeer is en dat het gezellig is. Hij is het perfecte promotie lid."
Dalia: "Thijmen heeft echt een grote passie voor Themis. Hij grijpt elke gelegenheid 
aan om zijn bestuurspak aan te trekken (wat ik snap want dat pak was super duur) en 
zal niet rusten voor Themis een eigen bestuurskamer heeft. Hij weet onze leden ook 
goed te enthousiasmeren voor de vereniging. Vooral om de tweedejaars studenten te 
bereiken is dat erg waardevol! Als eerste bestuurslid promotie maakt Thijmen ons 
bestuur compleet. Zonder hem zouden we niet de impact kunnen maken die we 
zouden willen."
Walter: "Thijmen is echt een verenigingsdier. Je merkt dat hij zich tot het uiterste wil 
inzetten om iedereen het zich naar zijn zin te laten hebben binnen de vereniging en hij 
heeft ook echt veel passie voor zijn functie."
Erdem: "Thijmen is altijd vrolijk, betrokken en zit boordevol ideeën. Super fijn om 
hem aan boord te hebben."

Persoonlijk puntje

Momenteel ben ik bezig met mijn tweede jaar rechtsgeleerdheid. 
Vorig jaar ben ik lid geworden bij Themis en dit jaar vervul ik met 
genoegen mijn taak als bestuurslid promotie. Naast mijn studie en 
bestuurstaken houd ik me ook bezig met lezen en zeilen, dat tweede 
is vrijwel een gegeven als je uit Zeeland komt. Daarnaast ben ik ook 
een erg groot fan van natuurwandelingen en dan specifiek 
boswandelingen. Ik zou mezelf beschrijven als ambitieus en 
enthousiast, daarnaast ook sociaal en extravert. Mensen kennen mij 
ook van een goede en sterke handdruk.

Wat houdt de functie bestuurslid promotie precies in?

Mijn taak als bestuurslid promotie houdt in dat ik de promotor 
van de vereniging ben als het ware. Deze functie is sinds dit jaar 
voor het eerst in het leven geroepen bij J.H.V. Themis, dat houdt in 
dat ik het eerste bestuurslid promotie ben. Sinds dit jaar bestaat het 
bestuur dus ook uit zes bestuursleden in plaats van vijf 
bestuursleden. Met mijn taak als bestuurslid promotie ben ik 
voornamelijk bezig met het bijhouden van alle socials van J.H.V. 
Themis, zoals de Instagram en website. Als bestuurslid promotie 
promoot je alle activiteiten van J.H.V. Themis en ben je een 
belangrijke schakel tussen bestuur, mijn commissie en leden.

Welke studie volg je en welke richting wil je op?

Ik heb afgelopen blok personen-, familie- en erfrecht gekozen. 
Daarnaast volgde ik ook Europees recht en ondernemingsrecht. Op 
het moment vind ik personen-, familie- en erfrecht erg interessant. 
Intellectuele Eigendommen en Ondernemingsrecht vallen ook 
onder mijn interesses. 
Verder vind ikook het internationaal recht echt geweldig, vooral 
zaken die bij het internationaal strafhof komen. Het is vooral 
boeiend, omdat het moeilijk is om mensen aansprakelijk te stellen 
en te vervolgen, dat internationale maakt het complex.

Wat is je ervaring met Themis?

Toen ik lid geworden was van J.H.V. Themis had ik een paar 
activiteiten bijgewoond en ik kreeg al vrij snel het gevoel dat ik me 
thuis voelde in de vereniging. Themis leek me toen al heel 
waardevol, omdat het een kleine en hechte vereniging is. Je kan dus 
snel andere leden leren kennen door samen vakken te volgen in het 
Honours College Law traject of door naar activiteiten te gaan. Bij de 
eerste borrel, toen ik officieel was begonnen met mijn functie in het 
bestuur, was het ook fijn om iedereen weer te zien en om kennis te 
maken met nieuwe zij-instromers.

Mijn boodschap voor de Themis-leden is wellicht een beetje cliché, 
maar ik wens iedereen vanuit het diepste van mijn hart succes. Ik 
heb er vertrouwen in dat iedereen zijn of haar studie succesvol kan 
afronden en ook kan genieten van de tijd bij Themis. We mogen 
ook trots zijn op wat we allemaal al hebben bereikt en ik ben er 
zeker van dat we allemaal nog veel meer kunnen en gaan bereiken!

Naast mijn taak als bestuurslid promotie ben ik ook bezig 
met mijn tweede jaar rechtsgeleerdheid. Sinds dat ik dit 
jaar mijn bestuurstaak uitvoer, heb ik het ook aanzienlijk 
drukker. Je moet uiteindelijk altijd een balans weten te 
vinden tussen alle bezigheden en dat is zeker een 
uitdaging. 
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Het belang van nevenactiviteiten
Het ´favoriete´ deel van een nieuwe baan vinden is toch wel het 
sollicitatiegesprek. Met de huidige tekorten op de arbeidsmarkt zou 
je kunnen denken dat een nieuwe baan of stageplek vinden een 
makkie is, maar niks is minder waar. Soms lijkt het alsof er overal 
op de arbeidsmarkt een tekort aan mensen is, behalve op de functie 
waar jij wilt gaan solliciteren.
We hebben bij het schrijven van dit artikel wat rondgevraagd over 
wat nu écht belangrijk is op je CV, en wat blijkt: de 
nevenactiviteiten die je naast je studie hebt gedaan. Activiteiten die 
je naast je opleiding doet welke vaak een stukje 
verantwoordelijkheid eisen en bijdragen aan je persoonlijke groei of 
werkervaring. Door deze nevenactiviteit valt jouw CV op tussen 
alle andere sollicitanten en laat jij zien dat je meer in huis hebt dan 
alleen maar zevens voor een tentamen halen.

“Extra curriculaire activiteiten zijn voor ons heel belangrijk. Studenten die nominaal 
studeren, maar verder niets naast hun studie hebben gedaan, zijn niet wat we zoeken. 

Zorg dat je meer doet dan alleen studeren! 
Tijdens activiteiten naast je studie leer je belangrijke vaardigheden die werkgevers 

zoeken, zoals het opbouwen en onderhouden van werkrelaties, plannen, lastige 
gesprekken voeren en werken in een andere omgeving. En wanneer je niet in de 

universitaire wereld verder wilt, adviseer ik zeker een stage buiten de universiteit.”
- Marianne Derksen een Shell-requiter

De keuze tussen nevenactiviteiten is groot. Ik zal er daarom een 
aantal voor je op een rijtje zetten:
1. Vrijwilligerswerk

Vrijwilligerswerk kan worden gedaan op veel verschillende plekken. 
Denk aan de juridische rechtswinkel, maar ook aan bibliotheken of 
organisaties zoals Humanitas. De juridische rechtswinkel in Leiden 
neemt driemaal per jaar vrijwilligers aan, vereiste hiervoor is wel dat je 
jouw propedeuse hebt behaald. Onder bepaalde voorwaarden kan een 
stage bij een rechtswinkel zelfs als keuzevak meetellen voor 
studiepunten. 
Ook kan je vrijwilligerswerk doen bij de plaatselijke sportvereniging, 
denk hierbij aan het scheidsen van wedstrijden of penningmeester zijn 
van de vereniging. Door bijvoorbeeld als vrijwilligerswerk 
penningmeester te worden, laat je zien dat je goed bent met geld, iets 
wat toekomstige werkgevers naar kunnen zoeken. 

2. Stages 

Ook goed op je CV, een stage. Dit kan bijvoorbeeld bij een 
advocatenkantoor, het OM, de politie en juridische afdelingen van 
non-profit of commerciële organisaties. Hou er hier wel rekening 
mee dat recruiters voor stages ook naar je CV kijken, zorg er voor 
dat deze netjes opgezet en gevuld is. 

3. Studeren in het buitenland

Naast dat studeren goed is voor je CV, is het natuurlijk ook goed 
voor je academische en persoonlijke ontwikkeling. Omdat de 
arbeidsmarkt steeds internationaler wordt, zien veel werkgevers 
buitenlandse ervaring als een voordeel. Door deze buitenlandse 
ervaring heb je namelijk meer kennis over de cultuur en taal van de 
landen waar je mogelijk later mee zal werken. Als student van de 
Faculteit der Rechtsgeleerdheid kun je je aanmelden om naar het 
buitenland te gaan via uitwisselingsprogramma’s van de Faculteit 
der Rechtsgeleerdheid of via universiteitsbrede uitwisselingen. De 
vereisten voor de uitwisselingsprogramma’s wisselen, daarom 
verwijzen we je graag door naar de universiteitssite waar meer 
informatie staat over specifiek jouw uitwisselingswensen.

4. Commissiewerk 

Dit kan bij de faculteit van je studie- of studentenvereniging. Als 
je commissiewerk doet op de faculteit ken je de nodige docenten. 
Als je ambities hebt om later zelf te gaan werken in het onderwijs, 
zijn deze connecties zeker niet onhandig. Ook leer je met 
commissiewerk verschillende vaardigheden die minder in de studie 
aanbod komen, denk hierbij aan organiseren, communicatie en 
financiële administratie. Dit is natuurlijk wel afhankelijk van de rol 
die je hebt binnen je commissie. Vanuit JHV Themis hebben we elk 
jaar sollicitatieprocedures voor de Reiscommissie, 
Carrièrecommissie en de Mediacommissie. In Thema zullen we de 
komende edities al deze commissies aan je voorstellen, zodat je een 
goed beeld kan opmaken van eventuele opties die er zijn. In de 
editie die je nu leest staat zelfs al de eerste kennismaking met een 
commissie, namelijk de Mediacommissie (pagina 4)!

13

• Geschreven door Karlijn van der Arend 



5. Actief zijn voor een jongerenvereniging van een politieke 
partij

Door het actief zijn bij een politieke partij laat je zien dat je 
sociaal betrokken bent. Ook kan het actief zijn bij een politieke 
partij zorgen voor nuttige connecties voor de toekomst. Daarnaast 
ontmoet je veel gelijkgestemde mensen, die net zoals jij, politiek 
actief en maatschappelijk betrokken zijn. Een lidmaatschap bij een 
jongere vereniging van een politieke partij vaak niet duur. 

6. Leren van een vreemde taal

De markt en onze handel is erg internationaal geworden. Het 
leren van een vreemde taal vergroot jouw communicatie 
mogelijkheden met de rest van de wereld en laat je opvallen 
tussen de rest van de sollicitanten. Hiernaast heeft het leren van 
een vreemde taal allerlei voordelen op persoonlijk gebied. Het 
leren van een taal zorgt voor cognitieve verbeteringen, het 
stimuleert het brein! Daarnaast is het natuurlijk hartstikke gaaf 
om de roddelende mensen achter je op vakantie te kunnen 
verstaan. 

7. Laatste tip  

Als je dan eenmaal een nevenactiviteit hebt gedaan, let er dan 
wel op dat je deze nevenactiviteit(en) duidelijk op je curriculum 
vitae zet. Geef een korte toelichting en wees concreet. De 
recruiter kent de organisatie waar jij stage hebt gelopen mogelijk 
niet. 
Voor een recruiter is het belangrijk dat hij de zwaarte en de 
relevantie van jouw nevenactiviteit kan inschatten. 
Het belangrijkste is dat je nevenactiviteit relevant is voor je 
toekomstige baan. Benadruk daarom ook in je CV de relevantie 
van jouw stage in het veld waar je gaat solliciteren. Waarom heeft 
dat jaar in Canada ervoor gezorgd dat jij de beste kandidaat bent 
voor de baan? 
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Terugblik Themis activiteiten 
In de afgelopen maanden is Themis druk in de weer geweest met het organiseren van de leukste 
activiteiten. Om nog even te kunnen nagenieten van deze vreugdevolle momenten hebben wij ze 
voor jullie op een rijtje gezet. 

Dinsdag 5 september 2023: Openingsborrel bij café Babbels
Na afloop van de informatiebijeenkomst van Honours 
College Law was het dan eindelijk zover: de allereerste 
J.H.V. Themis borrel van dit facultaire jaar! Op het 
zonnige terras van Babbels werd door onze leden met 
volle teugen genoten van alle gezelligheid. De sfeer zat 
er goed in en de openingsborrel bleek dan ook een 
grandioos succes.

Vrijdag 15 september 2023: Brusselreis
Een van de eerste activiteiten van dit collegejaar werd 
georganiseerd door de Carrièrecommissie en stond 
volledig in het teken van de befaamde stad Brussel. Een 
ochtendje vroeg uit de veren was het voor deze dagtrip 
meer dan waard! Zo werd er een bezoek gebracht aan 
het Europees Parlement en is er ook veel nieuwe kennis 
opgedaan bij de Nederlandse ambassade. Na deze 
leerzame en gezellige dag keerden alle leden dan ook 
weer voldaan terug naar huis. 
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Donderdag 9 november 2023: 
Constitutieborrel bij Scheltema 
Op 9 november vond de langverwachte 
constitutieborrel plaats bij Scheltema, die 
zeker niet te wensen over liet. Deze 
memorabele avond stond in het  teken van 
het 8e bestuur, dat op een feestelijke manier 
haar intrede heeft kunnen maken. Zij heeft niet alleen veel 
felicitaties mogen ontvangen van alle aanwezige leden, ook de 
bevriende besturen van andere verenigingen sloten zich enthousiast 
aan bij de borrel. Het gastenboek is gedurende de avond dan ook 
goed gevuld. Bovendien verzekerde de open bar iedereen onbeperkt 
van een drankje en is er deze avond wederom veel plezier beleefd! 

Donderdag 23 november 2023: Kantoorbezoek De 
Brauw Blackstone Westbroek

Het eerste kantoorbezoek van dit facultaire jaar werd 
afgetrapt door niemand minder dan onze 
hoofdsponsor De Brauw Blackstone Westbroek. Een 
enthousiaste groep Themianen is die dag afgereisd 
naar de Zuidas om daar kennis te maken met dit 
indrukwekkende kantoor. Naast deze leerzame 
middag werd er ook nog veel plezier beleefd in een 
heuse pingpongbar. Rond de pingpongtafel en 
aansluitend op de borrel kon op een informele manier 
verder kennis worden gemaakt met De Brauw. Al met 
al kan er worden teruggeblikt op een geslaagde dag.

Donderdag 7 december 2023: Kerstborrel bij Barrera
Themis bevond zich dit jaar al vroeg in de 
kerstsferen, op 7 december was menig lid namelijk 
te spotten in een vrolijke kersttrui. Speciaal voor 
deze gelegenheid werden de mooiste creaties uit de 
kast getrokken die door iedereen in stamkroeg 
Barrera te bewonderen waren. Er is dan ook een 
hele gezellige tijd beleefd en door velen werd alweer 
uitgekeken naar de volgende borrel!
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Vrijdag 15 december: Kleine Reis naar Antwerpen
Geheel in de kerststemming die onze vereniging al eerder had bereikt, stond er 
deze vrijdag een enorm leuke tocht naar Antwerpen op de planning. De 
Reiscommissie heeft dit jaar weer hard gewerkt om de Kleine Reis zo goed 
mogelijk vorm te geven en dat is haar zeker gelukt. Zo is er een leerzaam 
bezoek gebracht aan het Paleis van Justitie waar een magistraat ons kennis liet 
maken met het Belgische rechtssysteem, onder andere door het bijwonen van 
een zitting. Vervolgens kreeg iedereen de kans om rond te dwalen op de 
gezellige kerstmarkt in Antwerpen en betraden velen bovendien de 
schaatsbaan. Nadat (bijna) iedereen helemaal heel het ijs afkwam werd de dag 
afgesloten met een heerlijk avondmaal bij restaurant ‘De Sinjoor’. Met dank 
aan de Reiscommissie kan worden teruggeblikt op een onvergetelijke dag!

Vrijdag 26 januari 2024: Schaatsen bij Ijshal De Vliet
Eind januari waagde een groep avontuurlijke leden 
zich opnieuw op het ijs, dit keer bij de pas geopende 
schaatshal in Leiden. Na de zware tentamenweken 
viel dit sportieve uitje bij iedereen goed in de smaak 
en werd er dolle pret beleefd. Kortgezegd: een 
activiteit die zeker voor herhaling vatbaar is.

Donderdag 1 februari 2024: Pubquiz borrel bij Barrera
De maand februari was ditmaal begonnen met een 
echte klassieker; Het achtste bestuur der J.H.V. Themis 
heeft een spannende pubquiz georganiseerd waar onze 
hersenen gekraakt werden met uitdagende vragen. De 
winnaars hebben naast de eeuwige roem ook geweldige 
prijzen gewonnen. Met een lekker drankje en Thijmen 
als host kon de avond niet meer kapot!

17



Nederlandse Literatuur aanraders
Als fervent lezer kom ik regelmatig boeken tegen die niet alleen erg 
interessant zijn, maar ook een diepe indruk achterlaten. Zo ben ik de 
laatste tijd volledig in de ban van historische verhalen, die vaak ten 
onrechte als stoffig en saai worden bestempeld. Van een boek over drie 
vrouwelijke verzetshelden in het gewapende verzet tot een verhaal dat 
de Russische tsaar inspireerde om een Haagse Vredesconferentie te 
organiseren, onze geschiedenis is alles behalve saai! Daarnaast vind ik 
true crime boeken ook altijd erg boeiend om te lezen. Voor deze 
allereerste editie heb ik met het oog op bovenstaande genres dan ook 
drie literatuuraanraders verzameld die elk een bijzonder verhaal 
vertolken. Deze boeken zijn geschreven in het Nederlands, ofwel 
vertaald naar het Nederlands en (ook al zeg ik het zelf ) zeker de moeite 
waard om te lezen. 

Dit indrukwekkende boek behoort momenteel 
tot mijn favorieten en vertelt het gezamenlijke 
verhaal van drie vrouwelijke verzetshelden in 
het gewapende verzet tijdens de Tweede 
Wereldoorlog: Hannie Schaft, Truus 
Oversteegen en Freddie Oversteegen. 

Boek 1: ‘Desnoods met wapens’ geschreven door Sophie Poldermans

Velen onder ons hebben ooit wel gehoord van 
de Haarlemse Hannie Schaft, hét symbool van 
Nederlands vrouwelijk verzet. Hannie 
studeerde rechtsgeleerdheid in Amsterdam en 
ambieerde een carrière bij de Volkenbond in 
Genève (voorganger van de Verenigde Naties).

Helaas heeft zij nooit de kans gekregen om deze droom waar te maken. 
Op 13 maart 1943 werd elke student, onder wie Hannie, opgeroepen 
om een zogenaamde loyaliteitsverklaring te tekenen die diende als 
verzekering voor het in acht nemen van Duitse wet- en regelgeving. 
Hannie weigerde echter om deze verklaring te ondertekenen en moest 
als gevolg hiervan stoppen met haar studie. In die jaren verzette zij zich 
al actief tegen de bezetter door persoonsbewijzen te stelen en vervalsen 
of door het helpen van onderduikers. Later sloot ze zich op 19-jarige 
leeftijd aan bij het gewapende verzet, wat erg uitzonderlijk was voor 
vrouwen. Het gewapende verzet bestond namelijk voor het merendeel 
uit mannen, terwijl vrouwen zich vaker bezighielden met andere 
verzetsacties, zoals het verspreiden van pamfletten.

Helaas is Hannie vlak voor het einde van de oorlog 
gevangengenomen en ondergebracht in het huis van bewaring in 
Haarlem (ook wel de nog steeds te bezoeken ‘Koepelgevangenis’ 
genoemd). Drie weken voor het einde van de oorlog is zij 
gefusilleerd. De zussen Truus en Freddie hebben de oorlog overleefd, 
maar zijn hun hele leven achtervolgd door de traumatische 
ervaringen van de oorlog. In het boek wordt beschreven dat beide 
vrouwen periodes van lange en diepe depressies kenden in 
verschillende fases van hun leven. Bij Truus heeft met name het feit 
dat ze een aantal Joodse kinderen niet kon redden een diep gat 
geslagen. Daarnaast hebben de zussen ook na de oorlog te maken 
gehad met discriminatie op basis van hun politieke overtuiging en 
geslacht. Zo werd verzetswerk van vrouwen niet hetzelfde 
gewaardeerd als dat van mannen. Vrouwen kregen bijvoorbeeld een 
kleinere onderscheiding (als ze deze al kregen) en een lagere uitkering 
wat betreft het verzetspensioen.

Over de auteur
Ik heb de eer gehad om de geweldige schrijfster van dit boek, Sophie 
Poldermans, in persoon te mogen ontmoeten. Ook zij heeft 
rechtsgeleerdheid gestudeerd in Amsterdam. Zo heeft ze zich 
beziggehouden met internationaal strafrecht en mensenrechten op de 
UvA en zelfs Women’s Leadership op Yale. Bijzonder is ook dat ze tot 
de dood van Truus en Freddie met de zussen bevriend is geraakt. 
Nadat ze voor een geschiedenis verslag over Hannie Schaft besloot 
aan te kloppen bij Truus Oversteegen bleef ze in contact met de 
zussen, wat haar verder heeft geïnspireerd om dit boek te schrijven. 
Eerder publiceerde ze al een bestseller over de drie vrouwen in de 
Verenigde Staten. Ook maakte Sophie Poldermans tien jaar deel uit 
van het bestuur van de Nationale Hannie Schaft Stichting.
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Boek 2: ‘De diefstal van mijn jeugd’ geschreven door Natascha Kampusch
(Vertaald vanuit het Duits, de originele titel is ‘3096 Tage’)

Het verhaal van Natascha 
Kampusch is haast onvoorstelbaar: 
van de ene op de andere dag werd ze 
als nog maar 10-jarig meisje 
slachtoffer van de langdurigste 
ontvoering uit de hedendaagse 
geschiedenis. Na achtenhalf jaar lang 
gevangenschap zag Natascha haar 
kans om te vluchten. In dit boek 
probeert Natascha de gebeurtenissen 
van zich af te schrijven door te 
vertellen over de jarenlange 
opsluiting.
Op 2 maart 1998 was Natascha in 
Wenen onderweg naar school, toen 
ze plots een wit bestelbusje in werd 
getrokken.

Ze bleek te zijn ontvoerd door een 36-jarige man genaamd Wolfgang 
Priklopil. Hij brengt haar naar zijn woning in Strasshof an der 
Nordbahn en sluit haar al die jaren op in een kleine kelder van amper 8 
vierkante meter. Natascha beschrijft dat zij ‘niet weet hoe ze had 
gereageerd als ze toen had geweten dat deze kamer 3096 dagen lang 
haar toevluchtsoord en gevangenis zou zijn’.

In het eerste deel van haar gevangenschap mocht Natascha alleen in de 
kelder verblijven, maar later kwam ze ook boven in de woning. De 
gebeurtenissen die ze in haar boek beschrijft zijn erg heftig, zo werd ze 
door Priklopil geslagen, uitgehongerd en verkracht. Pas in 2006, tijdens 
een onbewaakt ogenblik, zag zij haar kans om te ontsnappen. Normaal 
gesproken verloor de ontvoerder Natascha geen ogenblik uit het oog, 
maar voor het eerst sinds haar gevangenschap hield de dader haar niet 
in de gaten. Terwijl zij de auto aan het stofzuigen was, liep hij weg voor 
een telefoontje. Opeens ging alles heel snel en Natascha rende door de 
poort: ze was vrij. Vrijwel direct daarna pleegde haar ontvoerder 
zelfmoord.

In het boek wordt ook ingegaan op hoe Natascha weer heeft geprobeerd 
om haar leven op te pakken na de jarenlange ontvoering. Er woedde op 
dat moment een mediastorm, iedereen was geïnteresseerd in het verhaal 
van Natascha Kampusch. Volgens media-experts was het nog niet eerder 
voorgekomen dat de altijd zo terughoudende Oostenrijkse en Duitse 
media zo schaamteloos te werk gingen. Hier besloot zij zelf een einde te 
maken door drie interviews te geven, maar ondanks haar openheid 
gaven de media het niet op. Natascha verwoordt dit als volgt: 'Het leek 
alsof de gruwelijke werkelijkheid nog niet gruwelijk genoeg was, alsof 
het nodig was het allemaal nog veel erger te maken en mij de kans te 
ontnemen om een oordeel over het gebeurde te vellen.’ Deze ophef 
werd mede veroorzaakt door het feit dat Natascha niet wilde dat het 
huis van haar ontvoerder te koop werd aangeboden. Ze zorgde ervoor 
dat ze het zelf ‘als schadevergoeding’ toegewezen kreeg. Dit leverde bij 
veel mensen verontwaardiging op. Ook namen velen het Natascha 
kwalijk dat zij de dader niet zo scherp veroordeelde als iedereen leek te 
verwachten. Volgens haar zou zijn donkere kant niet zomaar uit de 
hemel zijn gevallen en wordt niemand als monster geboren. Als gevolg 
hiervan werd het etiket ‘stockholmsyndroom' vaak van stal gehaald, iets 
waar Natascha het absoluut niet mee eens is.

Over de auteur
Natascha Kampusch schreef ‘3096 Tage’ in 2010, waarna het boek 
in 2013 onder de oorspronkelijke titel werd verfilmd. In 2016 
publiceerde Natascha een tweede boek, ‘Tien jaar vrijheid’, waarin 
ze vooral vertelt over haar na leven na de bevrijding. Ook kijkt ze 
met een meer volwassen blik terug op haar ontvoering.

Boek 3: ‘De wapens neer!’ geschreven door Bertha von Suttner

(Vertaald vanuit het Duits, de originele titel is ‘Die Waffen nieder!’)

De titel van dit boek lijkt haast 
tegenstrijdig met de eerste 
aanrader in deze serie, maar toch 
is de kernboodschap hetzelfde: 
vrede. Deze roman uit 1889 
volgt het fictieve leven van 
Martha Althaus, een vrouw die 
haar familie en tot tweemaal toe 
een echtgenoot verliest aan de 
oorlog. Voor het eerst wordt de 
oorlog niet vanuit een politiek, 
maar vanuit een menselijk 
perspectief besproken en 
daardoor groeit dit boek uit tot 
een wereldwijd succes. 

Mijns inziens is dit zo’n belangrijk en invloedrijk boek geweest 
in de historie van het internationaal recht dat iedereen (en dus 
zeker rechtenstudenten) het zou moeten lezen. Daarmee volg je 
het voorbeeld van onder andere de Russische tsaar Nicolaas II, 
die behoorde tot een van de eerste lezers en zich door dit boek 
liet inspireren om de Eerste Haagse Vredesconferentie te 
organiseren. Deze Vredesconferentie zou uiteindelijk leiden tot 
de bouw van het Vredespaleis in Den Haag, waar hedendaags 
het Permanente Hof van Arbitrage en het Internationaal 
Gerechtshof zijn gevestigd. Het is dan ook niet verwonderlijk 
dat ik dit boek pas ontdekte tijdens een bezoek aan het 
Vredespaleis.
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Dit baanbrekende verhaal, geschreven door de Oostenrijkse barones én 
tevens radicale pacifiste Bertha von Suttner, verscheen voor het eerst in 
1889 en is daarna in talloze talen vertaald. Het verhaal kan gezien 
worden als een aanklacht tegen de zin van oorlog, iets waar in de 19e 
eeuw nog maar weinig begrip voor was. Het nationalisme stond in deze 
tijd centraal en oorlog kwam vaker wel voor dan niet. Het boek is 
geschreven in de vorm van een roman en beschrijft het levensverhaal 
van Martha Althaus, een sterke vrouw die maar liefst vier oorlogen 
doorstaat en haar worstelingen met deze gebeurtenissen en de 
heersende opvattingen in die tijd beschrijft. De schrijfster heeft voor 
het schrijven van dit verhaal grotendeels inspiratie uit haar eigen leven 
gehaald, Martha is eigenlijk het literaire alter-ego van Bertha von 
Suttner. Het is dan ook geen autobiografisch boek, maar Martha 
spreekt wel de gedachten en gevoelens uit van Bertha. Ook leven ze 
beide in dezelfde tijd en is Martha net als Bertha geïnspireerd door 
dezelfde boeken en ideeën. Gezien al deze gelijkenissen dachten veel 
lezers in deze tijd zelfs dat het om non-fictie ging.

Uiteraard is het taalgebruik vaak wat ouderwets en vergt het de nodige 
inspanning om je te verdiepen in de waargebeurde oorlogen en 
conflicten die in het boek worden beschreven. Aan de andere kant denk 
ik dat je hier veel waardevolle inzichten voor terug krijgt die zelfs 
hedendaags nog zo relevant zijn, vooral als gekeken wordt naar alle 
spanningen die zich op dit moment in de wereld afspelen. Dit 
verrijkende boek is uitgegroeid tot het visitekaartje van de 
Vredesbeweging en vertelt ons dat vrede niet vanzelfsprekend is.

Over de auteur

Bertha von Suttner werd in 1843 geboren als gravin Kinsky. In 1873 
werkte zij als gouvernante voor de vier dochters van baron Carl von 
Suttner. Bertha en de oudste zoon van het gezin, Arthur, verloren zich 
in een geheime liefdesrelatie. Bertha’s werkgevers waren hier echter niet 
al te blij mee en ze werd verzocht om de familie te verlaten. Vervolgens 
regelden de Von Suttners wel een betrekking voor haar in Parijs als 
secretaresse van Alfred Nobel. Dit leidde tot een levenslange 
vriendschap en Bertha wist Alfred Nobel te overtuigen om een 
Nobelprijs voor de Vrede in te stellen. Nobel wenste dat Bertha deze 
prijs als allereerste zou ontvangen. Toen Bertha en Arthur in 1876 
alsnog trouwden, verhuisden zij naar Kaukasus, waar Bertha haar eigen 
ervaringen opdeed met oorlog. Eenmaal terug in Wenen verscheen ‘Die 
Waffen nieder!’ in 1889. Vanaf dat moment hield Bertha zich alleen 
nog maar bezig met het werken aan de vrede. Toen Tsaar Nicolaas II 
(geïnspireerd door haar boek) in 1899 de Haagse Vredesconferentie 
bijeenriep om te spreken over ontwapening was ook Bertha aanwezig. 
Het Vredespaleis opende vervolgens zijn deuren op 28 augustus 1913 
en uiteraard was Bertha von Suttner ook aanwezig bij de 
openingsceremonie. Vlak voordat de Eerste Wereldoorlog uitbrak in 
1914 is zij helaas overleden. Deze oorlog zou zij na haar jarenlange 
inspanningen voor de vrede ongetwijfeld hebben verafschuwd.

Terugkerende rubriek

Indien deze rubriek jou de komende tijd nog steeds niet genoeg 
leesvoer heeft verschaft, hebben wij goed nieuws. Voor de volgende 
editie liggen er namelijk alweer nieuwe boeken in het verschiet! 
Daarmee blijven de Nederlandse literatuur aanraders een 
prominent onderdeel van de Thema. 
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Het saaiste artikel wat je ooit gaat lezen...

Na het lezen van deze titel vraag ik mij af waarom je dit artikel 
nog bent gaan lezen. Mogelijk zie je het lezen van een saai artikel 
als een uitdaging, of heeft het op een of andere manier toch jouw 
aandacht getrokken. In ieder geval blijkt de titel van dit artikel 
grotere gevolgen te hebben dan je in eerste instantie zou denken, 
zo blijkt uit een studie gedaan in 2023 in ´The British Psychological 
Society´. Wat blijkt, er ligt een verband tussen het verwachten dat 
een werkgroep saai wordt, en het daadwerkelijk saai vinden van 
een werkgroep.

Oude onderzoek 

Studenten zijn vaak verveeld in college. In 2009  bleek dat 30% 
van de universitaire studenten bijna ál hun colleges saai vonden. 
Verveeldheid leidt tot allerlei gevolgen, zoals een lage motivatie 
om te leren, weinig motivatie om werk in vakken te steken, meer 
aandachtsproblemen en een lager aanwezigheidspercentage in de 
klas. Verveeldheid zal vooral ontstaan als de activiteit als te veel of 
te weinig werk wordt gezien en de waarde van de activiteit op 
weinig waarde wordt geschat.

Nieuw onderzoek: anticipated boredom

Dit was allemaal al bekend. In dit nieuwe onderzoek zijn ze 
specifiek gaan kijken naar de gevolgen van ‘anticipated boredom’, 
het verwachten van verveeldheid. Omdat aan de universiteit 
vakken vaak meerdere colleges hebben, kunnen studenten de 
inhoud en opbouw van een college vaak al voorspellen. Als zij na 
één college hebben besloten dit vak saai te vinden, zullen de 
volgende college’s ook saai worden gevonden, men noemt dit 
anticipated boredom. De verwachting dat je een college saai zal 
vinden, omdat we in het verleden verveeld waren tijdens het 
college, of omdat we in het verleden er slechte verhalen over 
hebben gehoord. 

Maar wat zijn de gevolgen van dit anticipated boredom? 

1. Deze verwachtingen zorgen ervoor dat zij geen intentie 
hebben om veel te participeren. Waardoor dit leidt tot te 

weinig activiteit in de werkgroep zelf en de werkgroep saai 
wordt;

2. En deze verwachtingen zorgen er ook voor dat zij eerder 
redenen in de klas vinden welke hun verveeldheid 

bevestigen, wat de reden tot verveeldheid daardoor ook weer 
bevestigd. 

The most boring lecture...

Deze conclusies zijn getrokken aan de hand van een onderzoek 
onder studenten. De onderzoekers lieten een representatieve groep 
studenten voor de aanvang van een hoorcollege een formulier 
invullen met hun verwachtingen voor de les. Na het hoorcollege 
kwamen de onderzoekers weer met hetzelfde formulier. Nu 
mochten de studenten invullen wat hun daadwerkelijke ervaring 
met het hoorcollege bleek te zijn. Hieruit bleek dat als studenten 
had verwacht dat het college saai zou worden, dit ook achteraf 
vaker bij deze studenten het gevoel over het college bleek te zijn. 
Hierna is nog een onderzoek gedaan door de onderzoekers om dit 
causale verband te bevestigen en hierop verder te bouwen. Bij dit 
onderzoek lieten ze de studenten, welke onderverdeeld waren in 
drie groepen, alle drie hetzelfde college zien. Echter verschilde de 
titel van het college. De titels waren: “The Most Interesting Lecture 
in 2015 Voted by Yale Students” voor groep één, “The Most Boring 
Lecture in 2015 Voted by Yale Students” voor groep twee en voor de 
derde groep “A Lecture from Yale University”. Zoals je mogelijk kan 
verwachten bleek groep twee het meest verveeld en gaf groep één 
de hoogste score aan het college. 
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De resultaten

We zien dan ook dat studenten wie colleges saai vinden mindere 
resultaten halen dan studenten wie dit niet vinden, wat als gevolg 
weer een grotere kans geeft voor mogelijke verveeldheid tijdens de 
rest van dit vak.  Dit kan voor ons als studenten erg relevant zijn. 
Een vriend wie hetzelfde vak een jaar eerder heeft gevolgd kan over 
zijn ervaringen met dit vak vertellen voordat jij er zelf al aan 
begonnen bent. Als deze vriend een negatieve ervaring had met dit 
vak ga jij naar het eerste desbetreffende college met anticipated 
boredom. Wat er vervolgens weer toe leidt dat jij dit vak 
hoogstwaarschijnlijk ook niet interessant gaat vinden. We zien 
hierbij het effect dat mensen in je omgeving op je kunnen hebben. 

Oplossingen

Mocht deze informatie je te laat treffen en ben je al verveeld in 
een werkgroep of hoorcollege, dan is het nog niet te laat om er 
iets aan te veranderen. Wat kan je doen tegen verveling in de les?
Er zijn verschillende benaderingsstrategieën om dit aan te 
pakken, denk aan; cognitieve benaderingsstrategieën, cognitieve 
vermijdingsstrategieën en gedragsmatige benaderingsstrategieën. 
Cognitieve benaderingsstrategieën schijnen het meest efficiënt te 
zijn. Deze benaderingsstrategie houdt in dat leerlingen hun 
perceptie van de activiteit die verveling uitlokt veranderen. Denk 
bij cognitieve benaderingsstrategieën aan dat je opnieuw nagaat 
wat het belang is van wat je doet. Probeer bij jezelf na te gaan 
waarvoor je dit vak hebt gekozen/volgt. Was het omdat het 
essentieel is om een goede basis te krijgen van een bepaalde tak 
van het recht, of omdat het je erg interessant leek?  Probeer die 
originele motivatie terug te vinden, de motivatie die je 
hoogstwaarschijnlijk nog had voordat dit vak begon. Dit is 
volgens de studie de meest productieve manier om je verveeldheid 
tegen te gaan. 
Cognitieve vermijdingsstrategieën blijken een stuk minder 
efficiënt. Cognitieve vermijdingsstrategieën zijn strategieën die 
voorstellen jezelf af te leiden met activiteiten die niet relevant zijn 
tot de huidige situatie waarin je bent. Denk aan het zingen van 
een liedje in je hoofd. 
Gedragsmatige benaderingsstrategieën zijn gedragsstrategieën 
waarbij wordt voorgesteld dat er gedrag wordt vertoond die op 
dat moment niet relevant zijn aan de huidige situatie, denk aan 
kletsen in de les. De studie vond dat studenten die cognitieve 
benaderingsstrategieën gebruikten, significant minder verveeld 
waren in de les dan studenten die cognitieve 
vermijdingsstrategieën of gedragsmatige benaderingsstrategieën 
gebruiken.

Conclusie

Uit onderzoek blijkt dat de coping met betrekking tot 
verveling beperkt is, wat betekent dat je niet alle gevolgen van 
verveeldheid kan tegengaan. Cognitieve 
benaderingsstrategieën schijnen wel het meest effectief te zijn  
in het verminderen van verveling bij leerlingen. Hierdoor 
kunnen de gevolgen van verveling gedeeltelijk worden beperkt. 
Het verveeld zijn in een les is daarom geen excuus om 
spelletjes te gaan spelen op je telefoon.  
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De waarde van een goed gesprek

Terwijl de korte filmpjes van TikTok en de eindeloze 
scroll van de Instagram reels een groot deel van de 
wereld in hun greep hebben, is er een stillere 
ontwikkeling in de media aan de gang: de podcast.  
Een podcast trekt, in tegenstelling tot deze andere 
soort media, niet de aandacht met flitsende beelden, 
maar met een diepere duik in een onderwerp naar 
jouw keuze. Of je nu aan het koken bent of onderweg 
naar de universiteit, kun je zonder al te veel 
inspanning veel interessante kennis en inzichten 
opdoen middels een podcast.

Er is echter een probleem: de keuze is reuze. Met meer 
dan vijftig podcastcategorieën op Spotify kan het 
kiezen van een podcast al een hele uitdaging op zich 
zijn. Gelukkig ben ik een groot fan van podcasts en 
heb ik er drie gevonden die tot mijn favorieten 
behoren. Alle drie de podcasts bieden een uniek 
perspectief op actualiteiten en daarom zou ik deze 
graag met jullie willen delen. 

Betrouwbare Bronnen
Politieke geschiedenis en actualiteit

We leven in de tijd van de 
globalisering waarin de 
wereld op het gebied van 
mensen, goederen, geld 
en informatie sterk met 
elkaar in verbinding staat. 
Dit heeft tot gevolg dat wij 
overspoeld worden met informatie over allerlei 
gebeurtenissen die plaatsvinden over heel de wereld. Dit 
gebeurt niet uitsluitend bij nieuwsuitzendingen, maar 
overal op het internet en dus op plekken waar jongeren 
veel tijd doorbrengen; social media (denk aan 
Instagram, X (voorheen Twitter), Tiktok). 
Het is goed om je te informeren over wat er speelt in de 
wereld, maar een overvloed aan informatie kan ook een 
verlammend effect hebben. Je kunt je immers niet 
overal in verdiepen en druk over maken. 
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In Betrouwbare Bronnen gaan Jaap Jansen, politiek 
journalist, en Pieter Gerrit Kroeger, historicus, met 
elkaar en soms met een gast in gesprek over de 
Nederlandse politiek en internationale ontwikkelingen 
gekoppeld aan de politieke geschiedenis.  De 
uitgebreide achtergrond die PG geeft aan veel 
gebeurtenissen in de wereld, zorgt voor een uniek 
perspectief op actualiteiten. In aflevering 253 
analyseren zij bijvoorbeeld de toespraak van Poetin 
van 22 februari 2022, waarin hij de onafhankelijkheid 
van de zelfverklaarde Donetsk en Loehansk erkende. 
De woorden en acties van Poetin komen volgens PG 
overeen met een klassieke denklijn uit de 
geschiedenis van Rusland, dat zijn oorsprong vindt in 
Kiev. Deze podcast biedt een diepgang in 
verschillende relevante onderwerpen die verfrissend 
is in deze tijd. Door middel van Betrouwbare Bronnen 
kun je je in een gebeurtenis of onderwerp naar keuze 
verdiepen.

Favoriete afleveringen:
Een aantal afleveringen die tot mijn persoonlijke 
favorieten horen, zijn:
• Aflevering 150 - De memories van Barack
 Obama
• Aflevering 221 – Madam Speaker: de
 spijkerharde charme van Nancy Pelosi
• Aflevering 253 – Poetins bizarre
 toespraak: hoe de president de
 geschiedenis van Oekraïne herschrijft
• Aflevering 283 – Zinkende schepen
 verlaten de rat: het pijnlijke afscheid van
 Boris Johnson
• Aflevering 296 – Doe effe normaal man!
 De macht der gewoonte in de
 Nederlandse politiek

De publieke opinie van Geert Wilders is, gezien zijn 
ongelofelijke stijging in het aantal zetels, sterk 
veranderd in vergelijking met voorgaande 
verkiezingen. Het sturen van deze publieke opinie is 
precies de taak van een spindoctor (ook wel politiek 
adviseur of campagnestrateeg genoemd). Een 
belangrijk deel van hun werkzaamheden is het 
creëren van een beeld (frame) van een politicus of 
partij en door middel van dit beeld stemmen te 
verwerven. Een goede spin is, volgens Julia Wouters, 
immers de waarheid, maar “dan van een flatteuzere 
kant beschenen.” 

Spindoctors
Politiek (campagnes)

Het is nu ongeveer twee maanden na de 
verkiezingen van 22 november 2023. De uitslagen 
hiervan zullen volgens de BBC shockwaves laten 
voelen in niet alleen in Nederland, maar ook in Europa.

    In de podcast van NPO Radio
    1/EO Spindoctors, gaat Thijs
    van den Brink in gesprek met
    voormalig PvdA-adviseur
    Julia Wouters en politicoloog en 
voormalig campagnestrateeg van de VVD, Raymond 
Mens. In de wekelijkse podcast bespreken zij de 
ontwikkelingen in de politiek vanuit het perspectief 
van een spindoctor. Dit zorgt ervoor dat zij anders 
kijken naar de politiek dan de meeste reportages die 
over de politiek gaan en dit is ongelofelijk verfrissend. 
Het heeft bovendien tot gevolg dat je als luisteraar 
ook anders naar een campagne of het nieuws kijkt. In 
de podcast wordt namelijk duidelijk gemaakt dat het 
geen toeval is dat je steeds “waterige compromissen” 
en woorden zoals “samen” terug hoort komen. Hier is 
natuurlijk uitgebreid over nagedacht.  

Napleiten
Strafrecht

In de beste podcast van Nederland (2023), spreken 
misdaadjournalist Wouter Laumans en strafpleiter 
Christian Flokstra met officieren van justitie en 
advocaten over unieke zaken die hen altijd bij zullen 
blijven. Laumans en Flokstra zijn geen onbekenden in 
de wereld van het strafrecht. Wouter Laumans heeft 
het bekende boek ‘Mocro Maffia’ geschreven en 
Christian Flokstra was betrokken bij grote zaken, zoals 
Marengo en Passage.
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De podcast is niet alleen bijzonder omdat een unieke 
strafzaak wordt geanalyseerd, maar ook omdat de 
nadruk vooral wordt gelegd op het gehele proces. De 
officier van justitie of advocaat vertelt namelijk hoe 
de zaak bij hen terecht is gekomen en hun aanpak 
van het proces. Dit is iets waarover in het nieuws en in 
de rechtenstudie niet veel over wordt gesproken. 
Sommige afleveringen gaan zelfs over arresten die 
zijn voorgeschreven bij bepaalde vakken. 
Voorbeelden zijn de schietpartij in het winkelcentrum 
in Alphen a/d Rijn (aflevering #73) of een 
uitbraakpoging met een helikopter (aflevering #47). 
Naast deze invloedrijke zaken, wordt er ook gekeken 
naar gebeurtenissen die veel impact hadden in heel 
Nederland, zoals de damschreeuwer (aflevering #72).  
De podcast is dus niet alleen interessant voor 
mensen met een liefde voor het strafrecht, maar voor 
iedereen met een interesse in het recht.

Favoriete afleveringen:
• Aflevering 68 – Gepakt met drugs op
 festival in Hongarije
• Aflevering 72 – De Damschreeuwer
• Aflevering 75 – Racistische moorden in
 Antwerpen
• Aflevering 83 – Maagchirurg vergeet
 wondgaasje na operatie
• Aflevering 86 – Doodgereden door een
 taxichauffeur

Aan onze wereld van korte filmpjes en visuele 
prikkels, biedt een podcast dus een zeer welkome 
ontsnapping. Het is een ongelofelijk interessant 
gesprek van diepgang en inzicht. Of je je nu verdiept 
in de politieke geschiedenis, inzicht krijgt in de wereld 
van campagnes of mee wordt genomen in een 
strafzaak, kan een podcast dienen als een bron van 
kennis. Schroom dus niet en zet gewoon een 
aflevering aan, want deze podcasts kunnen je helpen 
tot nieuwe inzichten. In de komende edities van 
Thema zullen andere boeiende podcasts aan het bod 
komen, dus keer terug voor nog meer aanbevelingen.
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D eze  rubr iek s taat  vol ledig  in  het  teken van 
( je  raadt  het  a l )  de  rechtspraak.  De eers te  
verschi jning hier van wordt  dan ook afgetrapt  
met  een bezoek aan de  rechtbank Den Haag en 
hoopt  ju l l ie  a l s  l ezers  onder  andere  een uniek 
ki jk je  te  geven bi j  de  pol i t ierechter.  Ook deze  
k le inere  zaken bl i jven erg  interessant  en 
bovenal  leerzaam om te  bezoeken:  van het  
meermal ig  s te len van dure  k leding tot  het  
r i jden onder  inv loed en een to lk  die  niet  komt 
opdagen.  Een grotere  s t ra fzaak die  de  komende 
maanden wordt  behandeld bi j  de  Haagse  
rechtbank i s  een erg  t rag i sch geva l  en heef t  
betrekking op de  moord van een medewerkster  
b i j  de  Alber t  Hei jn.  Ten t i jde  van di t  voorva l  
aan de  Tur fmarkt  was  hee l  Den Haag geschokt  
en nog s teeds  worden er  vee l  vraagtekens  
geplaats t  b i j  hoe di t  had kunnen gebeuren.  
Ook di t  proces ,  waar  ui teraard een 
meervoudige  kamer  aan te  pas  komt,  za l  verder  
onder  de  loep worden genomen.  

Rechtszaken-rubriek B i j  d e  p o l i t i e r e c h t e r
22 december  2023 -  Man s t ee l t  to t  tweemaal  toe  dure  k l eding  bi j  
Bever spor t

Ondervraging verdachte

I n deze  zaak werden twee de l ic ten behandeld:  een die f s ta l  b i j  de  
Beverspor t  in  Leidschendam en een die f s ta l  b i j  de  Beverspor t  in  
Den Haag.  Gegeven di t  fe i t  zou menig  persoon z ich a fvragen 
waarom beide  die f s ta l len hebben plaatsgevonden bi j  de  
Beverspor t .  Zo s te lde  ook de  pol i t ierechter  vr i jwel  d i rect  deze  
vraag,  maar  daar  had de  verdachte  in  kwest ie ,  Thomas* ,  geen 
antwoord op.  Er  zou geen spec ifieke reden z i jn  voor  deze  
overeenkomst igheid.  De man ze l f  komt over igens  niet  u i t  Den 
Haag,  maar  i s  woonacht ig  in  Amsterdam. Bi j  het  vas t s te l len van 
de  gegevens  van de  verdachte  geef t  Thomas ze l f s  aan dat  hi j  in  
een hote l  nabi j  verbl i j f t  om op t i jd  te  kunnen z i jn  voor  de  vroege  
rechtszaak.  De pol i t ierechter  vat  d i t  pos i t ie f  op en za l  deze  
omstandigheid la ter  meenemen in haar  ui t spraak.  

Vervolgens  s te l t  de  rechter  nog een paar  vragen aan de  verdachte  
waarui t  b l i jkt  dat  h i j  het  p legen van deze  die f s ta l len niet  
ontkent .  Ook komen in di t  gedee l te  de  persoonl i jke  
omstandigheden aan bod,  zo  benoemt Thomas herhaa lde l i jk  dat  
h i j  ‘a l  der t ig  jaar  in  de  psychiatr ie  loopt’ .  Als  gevolg  daarvan 
ki jkt  h i j  e rg  gefrustreerd terug op de  dag waarop pol i t ieagenten 
hem vanuit  z i jn  woning in  Amsterdam hebben meegenomen naar  
het  pol i t iebureau in  Den Haag.  Volgens  Thomas was  deze  
er var ing erg  t raumat i sch en onnodig  voor  hem: 'Er  werd op de  
deur  gebonkt  en ges lagen zodat  ze  me konden meenemen,  maar  
ook bi j  het  ontvangen van een br ie f  zou ik  me a l  vr i jwi l l ig  
hebben gemeld’ .
Zi jn  advocaat  voegt  daar  nog aan toe  dat  i s  vas tges te ld  dat  
meneer  een laag  iq  heef t .  Hi j  zou bovendien weinig  lee fge ld  
hebben,  zo’n 340 euro per  maand,  en daarom de die f s ta l len 
hebben gepleegd.  Volgens  Thomas wi lde  ook hi j  wel  eens  mooie  
k leren hebben en daar  hangt  natuur l i jk  een pr i j skaar t je  aan.  

26

• Geschreven door Vanity van Bergenhenegouwen



Een be langr i jk  bezwaar  van de  man voor  het  opleggen van 
een eventue le  taakstra f  i s  z i jn  s lechte  gezondheid die  hem 
zou be lemmeren deze  s t ra f  op een goede manier  u i t  te  
voeren.  Een taakstra f  z ie t  h i j  dan ook l iever  n ie t  terug in  de  
ui t spraak van de  pol i t ie rechter.

Requisi toir  OvJ

D aarna wordt  het  woord gegeven aan de  officier  van 
just i t ie .  In  z i jn  requis i to i r  gaat  h i j  in  op verschi l lende 
bewi j smater ia len,  zoa l s  de  camerabee lden van beide  fil ia len 
waarop duide l i jk  te  z ien i s  waar  de  verdachte  mee bez ig  was .  
Thomas zou ‘nerveus  rondlopen in de  winkel ’  en ‘met  
meerdere  k ledingstukken het  pashokje  in  gaan,  om er  
vervolgens  met  minder  ui t  te  komen’ .  Ook heef t  de  
verdachte  a l  eerder  z i jn  schuld toegegeven.  Daarmee acht  de  
officier  de  s t ra fbare  fe i ten wette l i jk  en over tuigend bewezen,  
h i j  benadrukt  dat  zulke  die f s ta l len erg  verve lend kunnen 
z i jn  voor  de  winkel .  Het  i s  in  deze  zaak echter  la s t ig  om de 
man een passende s t ra f  op te  leggen,  aangez ien er  maar  dr ie  
smaken z i jn :  een gevangeniss t ra f,  een ge ldboete  of  een 
taakstra f.  De laat s te  twee smaken worden las t ig  voor  de  
verdachte ,  omdat  hi j  een ge ldboete  niet  kan beta len en een 
taakstra f  n iet  zou kunnen ui tvoeren.  Daarmee bl i j f t  e r  nog 
één smaak over  en de  officier  van just i t ie  e i s t  dan ook een 
voorwaardel i jke  gevangeniss t ra f  van veer t ien dagen met  een 
proef t i jd  van twee jaar.  Daar  wordt  nog de  voorwaarde aan 
gekoppeld van een meldpl icht  b i j  de  rec las ser ing en 
eventuee l  een ambulante  behandel ing indien de  rec las ser ing 
di t  nodig  acht .  

Uitspraak pol i t ierechter

N adat  de  advocaat  van Thomas heef t  geple i t  voor  een lagere  
voorwaarde l i jke  gevangenis s t ra f  van t ien dagen,  i s  het  t i jd  
voor  de  ui t spraak van de  pol i t ie rechter.  Zi j  gaat  mee in  het  
p le idooi  van de  advocaat  en legt  een voorwaarde l i jke  
gevangenis s t ra f  op van t ien dagen met  een proef t i jd  van twee  
jaar,  onder  de  voorwaarden die  de  officier  heef t  genoemd.  
Daarbi j  wordt  in  ogenschouw genomen dat  Thomas de  
s t ra fbare  fe i ten toegeef t  en ze l f s  in  een hote l  verbl i j f t  om op 
t i jd  op de  z i t t ing te  kunnen z i jn .  

*De naam van Thomas  i s  g efingeerd .  

23 december  2023 -  Poo l s e  man vormt gevaar  op  de  sne lweg  
en to lk  komt nie t  opdagen t i jdens  z i t t ing

Telefonische tolk en ondervraging verdachte  

D eze  z i t t ing bi j  de  pol i t ierechter  vangt  een uur  la ter  dan 
gepland aan,  de  verdachte  i s  Pools  en spreekt  nauwel i jks  
Neder lands .  Dit  betekent  dat  h i j  recht  heef t  op een to lk ,  
maar  deze  i s  nog s teeds  nergens  te  bekennen.  Zowel  de  
officier  van just i t ie  a l s  de  advocaat  beginnen rond te  be l len 
in  de  hoop een te le fonische to lk  aan de  l i jn  te  kunnen 
kr i jgen.  Na enige  t i jd  heef t  de  officier  a l s  eers te  beet  en 
wordt  de  zaak hervat .  De te le foon die  onder tussen op 
lu idspreker  s taat  wordt  te lkens  doorgegeven aan degene die  
het  woord voer t ,  zodat  de  to lk  a l le s  naar  het  Pools  kan 
ver ta len.  Op deze  manier  i s  het  ook voor  de  verdachte ,  
Fi l ip* ,  duide l i jk  wat  er  wordt  besproken.

De te le foon komt a l lereers t  b i j  de  pol i t ierechter  terecht .  
Hi j  dee l t  mede dat  Fi l ip  wordt  verdacht  van r i jden onder  
inv loed,  de  a fgenomen blaas tes t  wees  ui t  dat  h i j  ver  boven 
het  wette l i jk  toegestane a lcoholpercentage  zat .  Als  
beginnend bestuurder  mag het  a lcoholgehal te  niet  hoger  
z i jn  dan 88 mg per  l i ter,  d i t  i s  omgerekend 0,2 promil le .  
Ter  verge l i jk ing:  d i t  s taat  voor  een man ongeveer  ge l i jk  
aan één s tandaardglas .  De verdachte  heef t  z ich hier  
kennel i jk  niet  aan gehouden,  aangez ien z i jn  a lcoholgehal te  
werd gemeten op maar  l i e f s t  930 mg per  l i ter.  Deze  
hoevee lhe id i s  waarschi jn l i jk  het  gevolg  van ongeveer  8-14 
s tandaardglazen a lcohol  en dus  ze l f s  voor  een er varen 
bestuurder  vee l  te  hoog.  Ook de pol i t ierechter  i s  benieuwd 
wat  de  verdachte  dan zoa l  heef t  gedronken a lvorens  hi j  in  
de  auto i s  ges tapt .  Fi l ip  antwoordde daarop dat  het  g ing 
om ‘s lechts  een aanta l  b ier t je s’ .  Ondanks  di t  verdachte  
antwoord betuigt  de  man wel  z i jn  spi j t  aan de  
pol i t ierechter  en be looft  h i j  p lecht ig  dat  zoiet s  hem nooit  
meer  za l  gebeuren.  Dit  zou een echt  leermoment  voor  Fi l ip  
z i jn  geweest .  De ge loofwaardigheid hier van kan in  twi j fe l  
worden getrokken,  aangez ien meneer  a l  eerder  i s  
veroordee ld voor  het  r i jden onder  inv loed van a lcohol .  Dit  
heef t  p laatsgevonden in 2018 en z i jn  r i jbewi j s  zou toen 
z i jn  ingenomen voor  153 dagen (5 maanden) .  Als  gevolg  
hier van moet  hi j  dan ook opnieuw z i jn  r i jbewi j s  ha len bi j  
het  CBR. Volgens  de  verdachte  i s  d i t  echter  he lemaal  niet  
zo  gegaan en zou hi j  n iet  daadwerke l i jk  ze l f  hebben 
gereden,  maar  zat  h i j  a l l een op de  bestuurderss toe l .  Een 
erg  duide l i jke  verklar ing voor  deze  eerdere  veroordel ing 
heef t  h i j  verder  niet .  
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Ten s lot te  benadrukt  Fi l ip  nog dat  hi j  van beroep chauffeur  
i s  en dat  het  hebben van een r i jbewi j s  dus  cruciaa l  i s  voor  
hem. Hij  zou v ia  een ui tzendbureau werken en hier  
ongeveer  400 of  500 euro per  week mee verdienen.  Als  
gevolg  van de  eerdere  veroordel ing en inname van het  
r i jbewi j s  heef t  h i j  z i jn  werk niet  opt imaal  kunnen 
ui tvoeren,  maar  was  hi j  a fhankel i jk  van het  he lpen bi j  
werkzaamheden voor  een andere  chauffeur.  Fi l ip  geef t  aan 
dat  a l s  deze  chauffeur  bi jvoorbee ld z iek  zou worden,  hi j  
zonder  werk komt te  z i t ten.  Er  bestaat  immers  geen 
mogel i jkheid om voor  deze  chauffeur  in  te  va l len zonder  in  
het  bez i t  te  z i jn  van een ge ldig  r i jbewi j s .  Ook de advocaat  
van Fi l ip  vraagt  de  rechter  om deze  be langr i jke  
omstandigheid mee te  nemen in z i jn  ui te indel i jke  
ui t spraak.  

Requisi toir  OvJ

D aarna be landt  de  te le foon met  to lk  aan de  l i jn  weer  b i j  
de  officier  van just i t ie  d ie  nog een aanta l  fe i ten ui t  deze  
zaak benoemt om de ernst  van het  s t ra fbare  fe i t  te  
onders t repen.  De verdachte  zou op weg z i jn  geweest  van 
Rotterdam naar  Schiphol  en creëerde  een gevaar l i jke  
s i tuat ie  op de  sne lweg bi j  Le iden.  Fi l ip  zou hebben 
ges l ingerd en reed 70 km per  uur  toen de  pol i t ie  hem in 
het  v iz ier  kreeg .  De officier  e i s t  dan ook veer t ig  uur  
taakstra f  en een voorwaardel i jke  gevangeniss t ra f  met  een 
proef t i jd  van twee jaar.  Met  deze  voorwaardel i jke  
gevangeniss t ra f  beoogt  z i j  de  man een duide l i jke  
waarschuwing te  geven:  d i t  mag niet  nog een keer  
gebeuren.

Uitspraak pol i t ierechter

A l l e reers t  i s  de  beur t  nog aan de  advocaat  van Fi l ip,  d ie  in  
z i jn  p le idooi  e igenl i jk  niet  zo  goed weet  wat  h i j  moet  zeggen 
en de  s t ra fe i s  van de  officier  a l s  een rede l i jke  e i s  beschouwt.  
Na wat  aanmoedig ing van de  pol i t ie rechter  vraagt  h i j  in  z i jn  
p le idooi  toch nog voor  de  oplegging van een voorwaarde l i jke  
ge ldboete  in  p laat s  van een voorwaarde l i jke  gevangenis s t ra f.  
De pol i t ie rechter  l i jkt  de  man vergevingsgez ind te  z i jn  en 
legt  naas t  de  veer t ig  uur  taakstra f  inderdaad een ge ldboete  
op van 400 euro met  de  mogel i jkheid om deze  verspre id  over  
acht  maanden te  beta len.  

Bovendien veroordee l t  h i j  Fi l ip  ook tot  inname van z i jn  
r i jbewi j s  voor  153 dagen,  maar  deze  s t ra f  heef t  h i j  b i j  een 
eerdere  veroorde l ing a l  u i tgezeten en wordt  door  de  
pol i t ie rechter  dus  a l s  vo l tooid beschouwd.  Zodra  iedereen 
z ich weer  k laarmaakt  om de zaa l  te  ver la ten drukt  hi j  Fi l ip  
nog vr iendel i jk  op het  har t  om niet  nog een keer  in  de  
rechtbank te  be landen.

*De naam van Fi l ip  i s  g efingeerd .

D e  m e e r v o u d i g e  k a m e r  

Wat is  er  gebeurd?  

A fge lopen zomer vond er  ie t s  verschr ikke l i jks  p laats  in  
de  Haagse  binnenstad:  een 36- jar ige  medewerkster  van 
de  Alber t  Hei jn,  Antoneta  Gjojka ,  was  v lak na 
openingst i jd  niet svermoedend aan het  werk toen een 
man met  een mes  recht  op haar  afliep.  Enkele  
ogenbl ikken la ter  werd z i j  p lotse l ing neergestoken.  De 
hulpdiensten probeerden haar  nog te  redden,  maar  di t  
mocht  he laas  niet  baten.  De vrouw werd gevonden met  
het  mes  nog in  haar  bors t :  ze  was  geraakt  in  haar  har t .  

22 december  2023 -  Man verdacht  van doods t eken 
AH-medewerks t er  in  Den Haag

Achtergrond verdachte:  levensgevaarl i jk

D e  verdachte  van di t  gruwel i jke  misdr i j f  b leek Jamel  L.  
te  z i jn ,  een 56- jar ige  man en beruchte  ex- tbs 'er.  Hi j  zou 
bekend s taan a l s  ges toord en a l  een lange geschiedenis  van 
geweldsmisdr i jven,  waaronder  moord,  op z i jn  geweten 
hebben.  Als  twint iger  kwam Jamel  L.  terecht  in  
Neder land,  hier  werd hi j  veroordee ld voor  moord en 
afpers ing.  Nadat  hem tbs  opgelegd werd,  ver t rok hi j  naar  
Engeland,  waar  hi j  in  2007 opnieuw werd veroordee ld.  
Die  rechtbank in Engeland waarschuwde dest i jds  a l  dat  
deze  man nooit  meer  op vr i je  voeten zou moeten komen en 
een groot  gevaar  vormde voor  de  samenlev ing.  Het  i s  haast  
n iet  te  begr i jpen dat  daar  toen a l  n iet  naar  i s  ge lui s terd,  
maar  wat  hierop volgde kan worden bestempeld a l s  
onvergefe l i jk .  Jamel  L.  kwam uite indel i jk  weer  terecht  op 
Curaçao waar  hi j  werd veroordee ld voor  tbs  en 
onder tussen a l s  l evensgevaar l i jk  werd gez ien.  Het  rappor t  
dat  een psychiater  daar  over  de  man had opgeste ld  
benadrukt  deze  ernst ,  Jamel  L.  zou een ‘chronisch 
psychot i sche man met  paranoïde  wanen’  z i jn .  Volgens  de  
psychiater  i s  er  b i j  de  betrokkene sprake  van ernst ige  
rea l i te i t s s toornis sen en hebben z i jn  waangedachten een 
absoluut  waarheidsgehal te  voor  hem. Ieder  z iektebesef  zou 
ontbreken en de  man werd in  ernst ige  mate  gevaar l i jk  
geacht .  Het  e i land beschikte  echter  niet  over  een geschikte  
inr icht ing voor  hem en daarom moest  deze  behandel ing in  
een Neder landse  tbs-k l in iek plaatsv inden.  Die  behandel ing 
i s  nooit  u i tgevoerd,  mede vanwege de  kosten werd hi j  n iet  
in  een tbs-k l in iek in  Neder land opgenomen.

Fout  na fout

D aarnaast  was  deze  levensgevaar l i jke  man pas  net  op 
vr i je  voeten toen hi j  Antoneta  in  koe len b loede neers tak.  
Jamel  L.  werd in  apr i l  2023 opgepakt  voor  d ie f s ta l  in  een 
ander  fi l iaa l  van de  Alber t  Hei jn .  Dit  gebeurde in  
Zwi jndrecht ,  waar  h i j  een pak melk  zou hebben geopend 
voordat  h i j  deze  had a fgerekend.
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Begin juni kwam hij weer vrij, maar het OM in Rotterdam wilde toen al 
dat de man zou worden opgenomen in het Pieter Baan Centrum voor een 
observatie. De rechtbank zou hier toen op basis van een advies van 
specialisten geen gehoor aan hebben gegeven. Door deze verschrikkelijke 
fout van de rechtbank heeft Antoneta dit uiteindelijk met de dood 
moeten bekopen. Achteraf werd ook duidelijk dat de rechtbank in 
Rotterdam niet op de hoogte was van eerdere waarschuwingen die 
rechters in Engeland en Curaçao al over deze man hadden gegeven. Een 
woordvoerder van de rechtbank zou hebben toegelicht dat het kan zijn 
dat de rechters in Rotterdam anders hadden besloten in de zaak als deze 
waarschuwingen van de andere rechters in het buitenland wel in zijn 
dossier hadden gestaan.

Eerste  z i t t ing:  inhoudel i jk

D e  eers te  inhoudel i jke  z i t t ing tegen Jamel  L.  vond in 
september  p laats  b i j  de  rechtbank in Den Haag.  Daar  heef t  
de  man z i jn  schuld bekent  en gezegd dat  hi j  ‘u i t  wraak’  
zou hebben gehandeld.  Vermoedel i jk  doel t  h i j  daarmee op 
z i jn  eerder  gepleegde die f s ta l  in  een Alber t  Hei jn in  
Zwijndrecht .  Hi j  l i chtte  toe  dat  de  medewerkster  daar  
onbewust  op het  verkeerde moment  op de  verkeerde plek 
was .  Verder  verklaar t  Jamel  L.  h ierover  het  volgende:  ‘ Ik  
wi lde  op de  dag van het  de l ic t  in  de  Alber t  Hei jn een 
bl ik je  s inas  kopen.  Het  schoot  me ineens  te  b innen dat  ik  
nog ie t s  met  hun moest  rege len.  Ik  heb een mes  gevraagd 
aan een medewerker.  Dat  mes  heb ik  geopend en ik  l iep 
naar  de  bakker i j . '

De weduwnaar  van Antoneta  was  niet  aanwezig  op deze  
eers te  z i t t ing.  Het  zou niet  goed gaan met  de  man en 
volgens  z i jn  advocaat  z i jn  ‘z i jn  dromen in duigen 
geva l len’ .  Het  s te l  was  meer  dan t ien jaar  getrouwd en had 
een mooie  toekomst  voor  ogen.  Het  ver l ie s  dat  h i j  l i jdt  i s  
moei l i jk  te  bevat ten.  Ook de weduwnaar  v indt  dat  de  
rechtbank vee l  s teken heef t  la ten va l len en s te l t  dat  
‘ i edereen die  z ich verdiept  in  deze  zaak kan z ien dat  d ie  
man niet  vr i j  had mogen rondlopen’ .

Tweede z i t t ing:  pro forma

O ok de  tweede z i t t ing in  di t  proces  vond plaat s  b i j  de  
rechtbank in  Den Haag.  Dit  was  een niet - inhoudel i jke  z i t t ing 
en de  verdachte  Jamel  L.  en z i jn  advocaat  waren hier  dan ook 
niet  aanwezig .  De spanning en het  verdr ie t  in  de  zaa l  waren 
a l snog duide l i jk  merkbaar.  Verschi l l ende fami l ie leden van het  
s lachtoffer  waren ook bi j  deze  pro forma z i t t ing aanwezig  om 
a l le s  op de  voet  te  vo lgen.  Een pol i t ie rechter  d ie  wi j  eerder  
op de  dag spraken over  deze  hef t ige  zaak ver te lde  dat  d i t  n ie t  
ongewoon i s .  Fami l ie leden komen vaak van hee l  ver  om ze l f s  
b i j  d i t  soor t  extreem kor te  en niet - inhoudel i jke  z i t t ingen 
aanwezig  te  z i jn .  
Volgens  de  officier  van jus t i t ie  zou het  pol i t ieonderzoek 
onder tussen z i jn  a fgerond,  daarbi j  werd onder  andere  gekeken 
naar  camerabee lden en gefocust  op forens i sch onderzoek.  De 
reden voor  de  kor te  duur  van deze  z i t t ing had echter  voora l  te  
maken met  de  verdachte  d ie  momentee l  nog wordt  onderzocht  
in  het  Pieter  Baan Centrum. Dit  onderzoek neemt meesta l  
vee l  t i jd  in  bes lag  en i s  voor  de  verdachte  a l  s inds  e ind 
oktober  bez ig .  Op 8 februar i  za l  de  volgende pro forma 
z i t t ing in  di t  proces  p laat sv inden en de  verwacht ing i s  dat  de  
ui te indel i jke  u i t spraak in  apr i l  za l  vo lgen.

T e r u g k e r e n d e  r u b r i e k
Wil j i j  naar  aanle id ing van di t  ar t ike l  nou meer  lezen over  
hoe  het  eraan toe  gaat  in  de  rechtszaa l ?  Wees  dan niet  
getreurd,  want  ook in  de  volgende edi t ie  s taat  deze  rubr iek  
voor  jou k laar  met  een nieuwe por t ie  rechtszaken.  
Bovendien za l  deze  interes sante  verkenning z ich r ichten op 
a l le r le i  vormen van rechtspraak.  Houd Thema dus  zeker  in  
de  gaten !



In deze commissie zitten niet alleen liefhebbers van de 
Nederlandse literatuur, nee zeker niet: de Engelse boeken worden 
ook met volle liefde verslonden! Wij vinden het daarom ook 
hartstikke belangrijk dat de prachten en pralen van deze taal 
worden gedeeld met de rest van de vereniging. In dit artikel komen 
5 boeken kort aan bod die wij jullie aanraden voor de genres:  
klassiekers, fiction, fantasy, sci-fi en non-fiction.
Veel leesplezier!

Aanraders Engelse literatuur 

Klassieker
To Kill a Mockingbird: echt een 
aanrader voor de rechtenstudent en 
een persoonlijke favoriet van 
bestuuslid Dalia!
To Kill a Mockingbird, geschreven 
door Harper Lee, was voor het eerst 
gepubliceerd in 1960 en was 
toentertijd al een razend populair 
boek. Het werk won in 1961 zelfs de 
Pulitzer Prize. 
Dit boek is een coming-of-age verhaal 
over een jong meisje genaamd Scout 
en haar broer Jem en hoe deze twee 
jongeren omgaan met het beroep en 
de keuzes van hun vader. 
De vader van Scout en Jem is een advocaat en in dit verhaal 
verdedigt hij een zwarte man die valselijk wordt beschuldigd van 
het verkrachten van een blanke vrouw. 
Racisme, onschuldigheid, rechtvaardigheid, vooroordelen, haat en 
liefde, wreedheid en vriendelijkheid, humor en onheil staan 
centraal in dit ontroerende verhaal. 
Dit prachtige verhaal is in 1962 ook verfilmd, dus als je de 
gezichten achter de personages wilt ontdekken, kun je deze 
ontdekken op Prime Video.

Fiction 
Normal People, geschreven door Sally Rooney, 
is een persoonlijke favoriet van onze 
Mediacommissie voorzitster Laura!
Dit boek is een coming-of age roman met een 
romantische verhaallijn en speelt zich af in 
Ierland. Het verhaal wordt gedragen door haar 
twee hoofdpersonen, Connell en Marianne, en 
we volgen als lezers de turbulente relatie tussen 
deze twee personages. Het boek bespreekt 
thema’s als klasse, intimiteit en geestelijke 
gezondheid. 
Het verhaal begint op de middelbare school, waar de twee personages elkaar 
leren kennen. Connell is populair op school en de ster van het voetbalteam. 
Marianne houdt zich meer op zichzelf en is een buitenbeentje op school. Op 
de Universiteit van Dublin komen zij elkaar opnieuw tegen, maar nu zijn de 
rollen omgedraaid: Marianne is erg populair en heeft snel nieuwe vrienden 
en vriendinnen gevonden, terwijl Connell worstelt met de nieuwe omgeving 
en onzeker aan de zijlijn hangt. Door alle jaren heen, door verscheidene 
relaties, trauma’s, vriendengroepen, eetstoornissen en allerlei andere 
gebeurtenissen heen, blijven deze twee jonge mensen elkaar steeds 
terugvinden. 
Het verhaal van Normal People is in 2020 verfilmd in een serie, te kijken op 
Prime Video, Hulu, Apple TV en NPO Plus.
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Fantasy
Tress of the Emeral Sea: een boek dat de 
wereldwijd bekende schrijver Brandon 
Sanderson heeft geschreven voor zijn vrouw. 
Tress is een jonge vrouw die op een eiland 
woont in een smaragdgroene oceaan. Ze is 
altijd al nieuwsgierig geweest naast de 
buitenwereld en luisterde graag naar de 
avontuurlijke verhalen van haar vriend 
Charlie. Op een dag besluit de vader van 
Charlie echter dat het tijd is voor zijn zoon om 
een bruid te nemen, en dus gaat vader met zijn 
zoon op zoek naar een prinses om als vrouw te 
nemen. 

Helaas wordt Charlie gevangengenomen door The Sorceress. Tress komt 
tot de realisatie dat zij verliefd is op Charlie en in een poging om hem te 
redden, verstopt zij zich op een schip en vaart ze over de dodelijke, door 
piraten geteisterde sporenzeeën. Onderweg maakt Tress onverwachte 
nieuwe vrienden en overkomt zij allerlei obstakels in de hoop om haar 
geliefde terug te vinden. 
Tress of the Emerald Sea is een cozy fantasy waar je in een vreemde 
wereld vol avontuur en verstopte magie terechtkomt. Dit boek is op een 
unieke manier geschreven en zit vol prachtige en soms zelfs 
lachwekkende zinnen. Tress of the Emerald Sea is fast-paced en daardoor 
lekker binguable, geen reden dus om dit boek te laten liggen!

Science-fiction
Red Rising, geschreven door Pierce Brown, is 
deel 1 van de Red Rising Saga trilogie. 
Red Rising is een futuristische dystopische 
serie. Het verhaal speelt zich af in een 
samenleving die is opgedeeld in 14 kleuren. 
Elke van deze 14 kleuren heeft een eigen 
specifieke taak, waarmee zij hun bijdrage 
leveren aan de maatschappij. De Kleuren 
creëren daardoor ook een zeer strikte sociale 
hiërarchie. 

De serie volgt het verhaal van Darrow, een Red, iemand van de laagst 
gerangschikte kleur: de mijnwerkers. Darrow infiltreert het legendarische 
Instituut vanuit een verlangen naar gerechtigheid terwijl hij gekwelt 
wordt door herinneringen aan een verloren liefde. Het Instituut is een 
proefterrein voor de hoogst gerangschikte kleur: de Gouden kaste. Hier 
strijdt de volgende generatie Gouden om de macht. Darrow wordt 
gedwongen om niet alleen voor zijn eigen leven, maar ook voor de 
toekomst van de beschaving te vechten tegen de beste en meest bruuske 
klasse van de maatschappij. Hier zal hij er alles aan doen om zijn 
vijanden tegen te werken, ook als dat betekent dat hij eerst een van hen 
moet worden. 

Non-fiction
I’m Glad My Mom Died, de memoires van 
actrice en schrijfster Jennette McCurdy. 
Dit hartverscheurende en hilarische 
memoires vertelt het verhaal van de iCarly 
en Sam & Cat- ster en hoe zij als kindacteur 
uiteindelijk is opgegroeid tot de 31-jarige 
vrouw wie zij nu is. 
Haar verhaal is heftig, emotioneel, soms 
zelfs ongeloofwaardig. Zo laat ze ons zien 
hoe haar leven diep werd beïnvloed door 
eetstoornissen, verslaving, gecompliceerde 
relaties en het allerbelangrijkste: een toxic 
moeder. Ondanks al deze pijnlijke gedeeltes 
van haar leven, beschrijft Jennette McCurdy 
haar verhaal met humor, liefde en 
lichthartige inzichten.

Terugkerende rubriek 
Ben je nou ook een liefhebber van Engelse literatuur of is dit iets wat je 
wilt ontdekken en wil je graag (nog meer) boekaanraders? Keer dan 
vooral terug naar de volgende Thema voor meer aanraders!
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In de afgelopen jaren is de aandacht voor de veiligheid van 
politici, journalisten, rechters en advocaten aanzienlijk 
toegenomen. Deze groeiende aandacht is geen trend, maar een 
noodzakelijke reactie op een alarmerende stijging van 
bedreigingen binnen deze beroepsgroepen en ingrijpende 
gebeurtenissen die de samenleving hebben geschokt. Met als 
dieptepunten de moord op advocaat Derk Wiersum in 2019 
en de schokkende dood van misdaadverslaggever Peter R. de 
Vries in 2021. Deze gruwelijke incidenten hebben niet alleen 
ernstige gevolgen voor de slachtoffers en hun naasten, maar 
ook op nationaal niveau waar het de fundamenten van de 
rechtsstaat raakt.

Bedreigingen met gevolgen 
voor ons allen

Er is namelijk een parallel te zien tussen geweld tegen 
journalisten en geweld tegen andere gezagsdragers, zoals 
politici. De bedreigingen tegen politici is volgens het Team 
Bedreigde Politici van de politie-eenheid Den Haag in 2022 
bijna verdubbeld ten opzichte van het jaar ervoor.  Er is 
bovendien een toename in de bedreigingen tegen rechters en 
advocaten. Uit een onderzoek in 2023 van het 
onderzoeksplatform Investico en weekblad de Groene 
Amsterdammer blijkt dat de helft van de rechters en officieren 
van justitie zich bedreigd voelt en dat sommigen zelfs zaken 
weigeren. Deze onveiligheid is niet vanzelfsprekend. 40% van 
de respondenten geeft aan dat zij zich nu onveiliger voelen dan 
vijf jaar geleden. Agressie is ook iets waar advocaten bij de 
uitoefening van hun beroep mee geconfronteerd worden. De 
helft van de advocaten maakte in 2022 een vorm van agressie 
mee en voor 40% waren dit zelfs meerder incidenten.  

Toename bedreigingen

Dat het aantal bedreigingen bij verschillende beroepsgroepen 
de laatste jaren aan het toenemen is, komt steeds meer aan het 
licht. Uit een onderzoek van de Erasmus Universiteit volgt dat 
journalisten steeds vaker worden bedreigd of agressief worden 
benaderd en daarmee in de uitvoering van hun werk worden 
belemmerd. Volgens hetzelfde onderzoek kan de toename van 
het geweld tegen journalisten worden verklaard door de 
maatschappelijke context waarin het journalistieke werk zich 
afspeelt. 
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Plannen

Democratie is niet vanzelfsprekend, maar een kostbaar iets 
dat actieve bescherming vereist. De toename in bedreigingen 
en de gevolgen die dit heeft op de persvrijheid in Nederland 
maken dit duidelijk. Dit groeiende probleem vraagt om 
maatregelen. Op Prinsjesdag 2023 werden plannen onthuld 
om de “hoeders van onze rechtsstaat, zoals advocaten, rechters, 
politici, bestuurders en journalisten” beter te beschermen.  Er 
zal structureel €112 miljoen extra worden vrijgemaakt om het 
stelsel bewaken en beveiligen te verbeteren en uit te breiden. 
De regering zal bovendien met de politie, het Openbaar 
Ministerie en de rechtspraak samenwerken om ervoor te 
zorgen dat criminele organisaties niet de overhand krijgen. 

Rechtsstaat

In 2022 is Nederland op de persvrijheidsindex van 
internationale organisatie Verslaggevers Zonder 
Grenzen gedaald van de 6e naar de 28e plaats. Deze 
verschuiving werd sterk beïnvloed door de moord op 
Peter R. de Vries.  De toename van geweld en 
bedreigingen tegen journalisten heeft namelijk niet 
alleen directe gevolgen voor de betrokkenen, maar kan 
ook een gevoel van onveiligheid in de maatschappij 
teweegbrengen. Dat kan een potentieel ‘chilling effect’ 
hebben op andere journalisten. Uit angst voor geweld 
kunnen zij zich dan gedwongen voelen tot zelfcensuur. 
Deze ontwikkelingen hebben grote gevolgen voor de 
persvrijheid in Nederland, een recht dat integraal deel 
uitmaakt van de vrijheid van meningsuiting en daarmee 
een fundament vormt van een democratische 
rechtsstaat. Journalisten moeten vrijelijk en zonder vrees 
hun onderzoek kunnen verrichten en verslag kunnen 
uitbrengen over maatschappelijke kwesties. Dit is 
namelijk de kern van een goed geïnformeerde 
samenleving, waarin iedereen in staat moet zijn om 
weloverwogen keuzes te maken, met name tijdens 
verkiezingen. De journalistiek is bovendien een 
onmisbaar controlemechanisme voor het functioneren 
van de overheid, het bedrijfsleven en andere 
organisaties. 

Plannen
Democratie is niet vanzelfsprekend, maar een kostbaar iets dat actieve 
bescherming vereist. De toename in bedreigingen en de gevolgen die 
dit heeft op de persvrĳheid in Nederland maken dit duidelĳk. Dit 
groeiende probleem vraagt om maatregelen. Op Prinsjesdag 2023 
werden plannen onthuld om de “hoeders van onze rechtsstaat, zoals 
advocaten, rechters, politici, bestuurders en journalisten” beter te 
beschermen.  Er zal structureel €112 miljoen extra worden vrĳgemaakt 
om het stelsel bewaken en beveiligen te verbeteren en uit te breiden. 
De regering zal bovendien met de politie, het Openbaar Ministerie en 
de rechtspraak samenwerken om ervoor te zorgen dat criminele 
organisaties niet de overhand krĳgen. 

Deze plannen kunnen, naar mĳn mening, worden gezien als een 
belangrĳke erkenning van de noodzaak om de persvrĳheid en andere 
fundamenten van de democratische rechtsstaat te waarborgen. 
Erkenning en concrete actie zĳn een van groot belang in de 
bescherming en mogelĳk herstel van het fundament van onze 
samenleving, de democratische rechtsstaat. 

Plannen
Democratie is niet vanzelfsprekend, maar een kostbaar iets dat actieve 
bescherming vereist. De toename in bedreigingen en de gevolgen die 
dit heeft op de persvrĳheid in Nederland maken dit duidelĳk. Dit 
groeiende probleem vraagt om maatregelen. Op Prinsjesdag 2023 
werden plannen onthuld om de “hoeders van onze rechtsstaat, zoals 
advocaten, rechters, politici, bestuurders en journalisten” beter te 
beschermen.  Er zal structureel €112 miljoen extra worden vrĳgemaakt 
om het stelsel bewaken en beveiligen te verbeteren en uit te breiden. 
De regering zal bovendien met de politie, het Openbaar Ministerie en 
de rechtspraak samenwerken om ervoor te zorgen dat criminele 
organisaties niet de overhand krĳgen. 

Deze plannen kunnen, naar mĳn mening, worden gezien als een 
belangrĳke erkenning van de noodzaak om de persvrĳheid en andere 
fundamenten van de democratische rechtsstaat te waarborgen. 
Erkenning en concrete actie zĳn een van groot belang in de 
bescherming en mogelĳk herstel van het fundament van onze 
samenleving, de democratische rechtsstaat. 

Deze plannen kunnen, naar mijn mening, worden gezien als 
een belangrijke erkenning van de noodzaak om de persvrijheid 
en andere fundamenten van de democratische rechtsstaat te 
waarborgen. Erkenning en concrete actie zijn een van groot 
belang in de bescherming en mogelijk herstel van het 
fundament van onze samenleving, de democratische 
rechtsstaat. 
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Onze prachtige producten
Met bloed,  zweet  en t ranen hebben wi j  d i t  jaar    ook   weer  merch 

gemaakt  voor  Themis ! !

Mocht  je  nog op zoek z i jn  naar  een heer l i jke  prakt i sche  
totebag dan hebben wi j  deze  voor  jou!  Deze  totebag i s  
behalve  handig  ook echt  in  de  k leuren van Themis .  De 
quote  op de  tas ,  “Honours  voor  even Themis  voor  het  
leven”,  symbol i seer t  op een subt ie le  manier  de  verenig ing 
en haar  leden.

Naast  de  totebag hebben wi j  ook nog een sweater  in  de  
aanbieding.  Heb j i j  ook een s lecht  ge ï so leerd 
s tudentenhuis ,  of  heb j i j  het  ook a l t i jd  koud?  In deze  
barre  winter t i jden i s  i edereen op zoek naar  een nieuwe 
sweater  d ie  hem of  haar  lekker  warm kan houden en wi j  
hebben de  per fecte  sweater  voor  jou!  Naast  dat  h i j  super  
comfor tabe l  i s ,  s lankt  hi j  ook lekker  a f… 

De totebags  z i jn  6,50 per  s tuk ,  verkr i jgbaar  v ia  het  
J .H.V.  Themis  instagram account .  De sweater  i s  
22,50,-  per  s tuk  en kan worden beste ld  v ia  het  J .H.V.  
Themis  instagram account  tot  en met  29 februar i !
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Sudoku
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Met deze super leuke sudoku kan één gelukkig Themis-lid 
ook een prijs winnen! De eerste persoon wie de sudoku 
CORRECT heeft opgelost en ons een e-mail heeft gestuurd 
met een foto van de opgeloste sudoku, ontvangt één van onze 
prachtige producten. mediacommissie.jhvthemis@gmail.com
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